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Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, Tahıl Sevkiyatı 
Anlaşması İmza 
Töreni’nde yaptığı 
konuşmada, “Tüm 
dünyayı uzun süredir 
meşgul eden küresel 
gıda krizinin 
çözümünde büyük rol 
oynayacak bir girişime 
vesile olmanın haklı 
gururunu yaşıyoruz” 
dedi.

«Мы гордимся тем, 
что сыграли важную 
роль в инициативе, 
которая сыграет 
важную роль в 
решении 
глобального 
продовольственного 
кризиса, 
охватившего весь 
мир»

"TARİHTE BUGÜN "  “BAŞKENT PLATFORMU 15 TEMMUZ 2017  
SENE-İ DEVRİYESİNDE YİNE MEYDANLARDA’’
Başkent Platformu; “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat ki Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u 
Unutmadık, Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı Kampanya Başlattı’’

"СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ"   «15 ИЮЛЯ 2017 ГОДА СТОЛИЧНАЯ 
ПЛАТФОРМА СНОВА С НАРОДОМ  НА ГОДОВЩИНЕ ПОПЫТКИ 
ГОСУДАРСТВЕННОГО ПЕРЕВОРОТА»
 «Государство принадлежит народу»,  «Хочешь процветания государства - создай условия для людей».

KUBANIÇBEK ÖMÜRALIYEV ‘İN TOBB 
DERGİSİNDEKİ, 
TÜRKİYE- KIRGIZİSTAN EKONOMİK 
İLİŞKİLERİ ÜZERİNE RÖPORTAJI
ИНТЕРВЬЮ ПОСЛА КУБАНЫЧБЕКА 
ОМУРАЛИЕВА ОБ ЭКОНОМИЧЕСКИХ 
ОТНОШЕНИЯХ ТУРЦИИ И 
КЫРГЫЗСТАНА ЖУРНАЛ  
«СОЮЗ ТОРГОВЫХ ПАЛАТ И 
ТОВАРНЫХ БИРЖ ТУРЦИИ» Sayfa 22 /23

ABD Başkanı Biden: İsrail-Filistin sorununun 
çözümüne ilişkin en iyi yol iki devletli çözüm

ABD Başkanı Biden, İsrail-Filistin sorununun çözümüne 
ilişkin "en iyi yolun iki devletli çözüm olduğunu" söyledi.

Президент США Байден: решение о создании 
двух государств — лучший способ разрешить 
израильско-палестинский конфликт
Президент США Байден заявил, что «лучший способ 
решить израильско-палестинский конфликт — это 
решение о создании двух государств».

Europol'ün terör raporu: PKK Avrupa'dan para 
toplama  faaliyetlerini sürdürüyor
Avrupa Birliği Polis Teşkilatı Europol'ün her yıl 
yayımladığı "Avrupa Birliği (AB) Terörizm Durumu ve 
Trendi 2022 Raporu"nda, PKK'nın Avrupa'dan topladığı 
yardımlarla faaliyetlerini sürdürdüğü belirtildi.

Доклад Европола о терроризме: РПК 
продолжает свою  деятельность по сбору 
средств из Европы
В «Отчете о состоянии и тенденциях терроризма в 
Европейском союзе (ЕС) за 2022 год», ежегодно 
публикуемом Европолом, Полицейской 
организацией Европейского союза, говорится, что 
РПК продолжает свою деятельность за счет помощи, 
которую она получает из Европы.   Sayfa 12 / 13

Almanya’da gıda yardım hizmetlerinden 
yararlananların sayısının yılbaşından bu yana 
yüzde 50 artışla 2 milyonu geçtiği bildirildi. 
Сообщается, что число людей, получающих 
продовольственную помощь в Германии, 
превысило 2 миллиона человек, что на 50 
процентов больше, чем в начале года.  Sayfa 12 / 13

Fransa Cumhurbaşkanı Macron: (Filistin 
sorunu) Sahada tek taraflı  adımlar sona 
ermeli
Fransa Cumhurbaşkanı Macron, "(Filistin 
sorunu) Uzun süredir devam eden çıkmazın 
derin siyasi nedenlerini ele almalıyız. Bu da 
sahada tek taraflı adımların sona ermesinden 
geçiyor." dedi.

Президент Франции Макрон: 
(Палестинская проблема) 
Односторонним шагам на местах  
необходимо положить конец
Президент Франции Макрон сказал: 
«(Палестинская проблема). Мы должны 
устранить глубокие политические причины 
давнего тупика. Это должно прекратиться 
односторонними шагами на местах». сказал.
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ANKARA (Sivil İnisiyatif / Haber - Foto 
Zeliha  Sorkunlu) -  15 Temmuz 2016 

Darbe Teşebbüsünde Olduğu Gibi 15 
Temmuz 2017 de, Başkent Platformu ve  
Beraberindeki 1200’ ü Aşkın Kardeş Sivil 
Toplum Kuruluşu, Başkent Platformunun 
Hazırladığı Bildiriyi, Türkiye’nin 81 İl ve 
İlçelerinde, Türk Cumhuriyetlerinde, Balkanlar 
da, Afrika’da,  Avrupa’da Meydanlara İnerek, 
Nöbet Yerlerinden “Devletin Sahibi Millettir” “ 
İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u 
Unutmadık, Unutturmayacağız” İfadeleriyle 
“Darbeye Hayır Demokrasiye Evet” dedi.

Başkent Platformu Genel Başkanı Dr.Mustafa 
Kurt, 15 Temmuz’un Üzerinden Tam Bir Yıl 
Geçti. Bizler Sivil Toplum Kuruluşu Olarak Bu 
Geçen 1 Yıl İçerisinde ‘’Karanlık Geceyi Aydın-
latan Milletimize Selam Olsun’’,  “Unutmadık, 
Unutturmayacağız” Sloganı ile Birçok Kam-
panya Başlattık.

15 Temmuz’un Hemen Ardından Yani 5 
Gün Sonra Sayın Cumhurbaşkanımıza “15 
Temmuz’un, Demokrasi Bayramı İlan Edilme-
si” Beraberinde “Şehit ve Gazilerimize Şeref 
Madalyası” Verilmesini 20 Temmuz da Teklif 
Ettik.

İlk Başta Şehit ve Gazilerimizi, Yalnız Bırak-
mama Adına, Yalnız Değilsiniz, Vatan Size 
Minnettar İfadeleri ile Şeref Plaketleri Hazırla-
yarak Taktim Ettik.

15 Temmuz 2016 İhanetinden Sonra Başkent 
Platformu Olarak Panel ve Toplantılar Yapa-
rak, 15 Temmuz da Meydanlardaki Nöbetleri-
mizi, Milli İradeye Milletimizle Beraber Nasıl 
Sahip Çıktığımızı Anlatan Darbe Kitapları 
Hazırlayarak, Milletimize, Yetkililere, Sivil 
Toplum Kuruluşlarına Dağıttık. 

Üzerinde “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı 
Yaşat ki Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unut-
madık, Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı 
Kampanyamızla; ilk Başta Sayın Cumhurbaş-
kanımız Gazi Recep Tayyip Erdoğan’a,  Baş-
bakanımız Binali Yıldırım’a,  Ak parti Tanıtım 
ve Medya Genel Başkan Yardımcısı ve Parti 
Sözcüsü Mahir Ünal’a, Ak Parti Sivil Toplum 
Kuruluşlarından Sorumlu Fatih Şahin’e, Sivil 
Toplum Kuruluş Başkanlarımıza ve Bir Çok 
Vatandaşımıza Hediye Ederek, 15 Temmuz’u 
Unutmadığımızı, Sonsuza Kadarda Unuttur-
mayacağımızın, Kararlılığını Ortaya  Koyduk.

15 Temmuz İhanet Gecesinden Sonra Türkiye 
de Yeni Bir Sayfa Açtıklarını Söyleyen Kurt, 
‘’17/25 Aralık Milletimiz İçin Elbette Yeni Bir 
Milat Olmuştur.  Anladık ki, Bölgede Asıl “He-
def Ülke Türkiye” 

Neden Hedef Ülke Türkiye Sorusunun Ceva-
bını 17/25 Aralıkla Başlayan, 15 Temmuzla 
Devam Eden Süreçte Bulmak Mümkün, Çün-
kü Açık Bir Şekilde “Mazlumların Son Kalesi 
Türkiye’yi”  Önce (Irak, Suriye Gibi) Bölme, 
Parçalama Sonrasında Yok Etme Planlarının 
Taaa  Kendisi Olduğunu Halkımız Açıkça Gör-
müş, Bu Sebeple Milletimiz 15 Temmuzda “Ya 
İstiklal Ya Ölüm” Demiştir.

‘’Başkent Platformunun 1200’ ü Aşkın Kar-
deş Sivil Toplum Kuruluş adına Hazırlamış 
Olduğu, Türkiye’nin 81 İl ve İlçelerinde, Türk 
Cumhuriyetlerinde, Balkanlar da, Afrika’da,  
Avrupa’da Meydanlarda okutulan Bildiri Özet-
le Şöyle’’

Başkent Platformu Olarak Bizler; 10 Yıl Önce 
Merkeze İnsanı Koyarak Misyonumuzun Özeti 
Olan, “İnsanı Yaşat ki, Devlet Yaşasın” Bera-
berinde “Devletin Sahibi Millettir “ Anlayışına 
Hizmet Etme Maksadıyla Yola Çıkmış, Sivil Bir 
İnisiyatifiz.

Platform Olarak Bizler; “Insanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın” Anlayışını Düstur Edinmemiz Ha-
sebi ile Siyasi Partilerin Şahsi Görüşlerinden 
Bağımsız, Günlük Politize Olmuş Siyasetten 
Uzak, Toplumun Tüm Katmanlarını Kucakla-
yan Bir Anlayışa Sahip Olduğumuz Gibi, Farklı 
Görüş ve Fikirlere Hep Saygılı Olduğumuz 

Kamuoyunca İyi Bilinmektedir. 

Başkent Platformu Ailesi Olarak, Türk Devle-
tinin Milli Reflekslerinin Zayıflaması Söz Ko-
nusu Olduğunda, Her Daim “Devletin Sahibi 
Millettir” Anlayışıyla Devletimizin Yanında 
Olacağımızı Yeniden Hatırlatmak İsteriz.

Aziz Milletimiz Takdir Edecektir ki, Devlet ile 
Millet Arasında Asla ve Asla Mesafe Olamaz.  
Büyük Devlet, Milletiyle Var Olan Devlettir; 
Büyük Devlet, Milletiyle El Ele Olan Devlettir; 
Büyük Devlet, Milletinin Hukukunu Koruyan, 
Adaleti Sağlayan, Hürriyeti Hâkim Kılan Dev-
lettir.  

‘’Bölgemizde ve Ülkemizde Yaşananların Hiç 
Birinin Tesadüf Olmadığını İyi Biliyoruz’’

Bizler Meşru Seçimlerle, Halkın İradesiyle 
Seçilen Cumhurbaşkanımıza, Başbakanımıza, 
Hükümetimize Dolayısı ile Demokrasimize 
Çeşitli Platformlarda Sahip Çıktık. Bundan 
Böylede Her Zaman Canımız Pahasına da Olsa 
Sahip Çıkacağımızı Bu Vesile ile Zatıâlinizin ve 
Tüm Dünyanın Bilmesini İsteriz.

 ‘’17/25 Aralık Elbette Milletimiz İçin Bir Mi-
lattır’’

Bizler Biliyoruz ki,  Bu Gün Ülkemizde Yaşa-
nanlar Basit Bir Hain Kalkışma Terör Sorunu 
veya  Sonucu Değildir.! Uluslararası Güçlerin 
İttifak Ederek,  “Mazlumların 

Son Kalesi Türkiye’yi”  Önce (Irak, Suriye Gibi) 
Bölme, Parçalama ve Hatta Yok Etme Planları-
nın Taaa Kendisidir.

“Neden Hedef Ülke Türkiye” 

Yabancı İstihbarat Örgütleri, PKK, Bazı Siyasi 
Partiler, Bazı Sivil Toplum Kuruluşları ve Ga-
zeteci Görünümündeki Ajanlar, Paralel Örgüt 
ve Benzerleri Neden İşbirliği 

Yapıyor ve Hep Beraber Ortak Hareket Edi-
yorlar!  Sorusuna Cevap Bulmak Hiçte Zor 
Değil.!..

Maalesef 15 Temmuz Akşamı, Emperyalist 
Devletlerin Gizli Teşkilatları ve Onların Ülke 
İçinde Tutunmuş Hain Maşaları, Türkiye 
Cumhuriyeti’nin Bağımsızlığına ve Bölünmez 
Bütünlüğüne Kast Ettiler. 

‘’Bugün Millet Olarak, Yeni Bir Kurtuluş Savaşı 
Vermekteyiz’’

Geçmişte Olduğu Gibi, Bu Günde Emperyalist 
Güçler, 7 Düvelle Bir Araya Gelerek, Sayın 
Cumhurbaşkanımız Recep Tayyip Erdoğan’ın 
Şahsında Devletimize, Milletimize Savaş Aç-
mış Durumdalar. Maalesef Bu Sebeple Bu Gün 
Millet Olarak, Yeni Bir Kurtuluş Savaşı Ver-
mekteyiz Bu Sebeple Millet Olarak Çok Uyanık 
Olmalıyız..

Bizler Inanıyoruz ki; 

Devlet Ebed Müddet Anlayışı ile Türkiye Cum-
huriyeti Devleti Ilelebet Payidar Kalacaktır…

Hainler ve Tüm Dünya İyi Bilsinler ki, Türk 
Milleti Olarak Bizler; 7/24, 365 Gün Son Nefe-
re, Son Nefese Kadar, “Tek Millet, Tek Bayrak, 
Tek Vatan, Tek Devlet” Uğruna Devlet Ebed 
Müddet ve İstiklalimiz İçin Sonsuza Kadar 
Nöbetimize Devam Edeceğiz.!.

Misyonumuz Olan “İnsanı Yaşat ki, Devlet 
Yaşasın”  “Devletin Sahibi Millettir” Anlayışına 
Gönül Vermiş 1200’ü Aşkın Kardeş Sivil Top-
lum Kuruluşuyla Beraber 15 Temmuz 2016 da 
Milli Birlik ve Beraberliğimize Kasteden Hain-
lere Karşı O Gün Nasıl Meydanlara İndiysek, 
15 Temmuz 2017 Sene-i Devriyesinde de 81 
İlimizde, Avrupa da, Türk Cumhuriyetlerinde, 
Balkanlarda, Türk Bayrakları ile Meydanlara 
İnerek, Milli İradeye Sahip Çıkacağımızı  Bilin-
mesini İsteriz..

Başkent Platformu Olarak; Anadolu Toprak-
larında Yaşayan 80 Milyon Milletimize, Yurt 
Dışındaki Vatandaşlarımıza, Gönül Coğraf-
yamızdaki Kardeşlerimize En Derin Saygı ve 
Muhabbetlerimizi Sunarken, Bu Duygu ve 
Düşüncelerle, Bizlere Bu Vatanı Yurt Yapan, 
Atalarımızı, Tüm Şehitlerimizi Rahmetle ve 
Minnetle Anıyoruz.  Dedi.

“BAŞKENT PLATFORMU 15 TEMMUZ 2017 
SENE-İ DEVRİYESİNDE YİNE MEYDANLARDA’’
Başkent Platformu; “Devletin Sahibi Millettir” “İnsanı Yaşat ki Devlet Yaşasın” “15 Temmuz’u Unutmadık, 
Unutturmayacağız”  Yazılı Türk bayrağı Kampanya Başlattı’’

"TARİHTE BUGÜN "
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АНКАРА (ГРАЖДАНСКАЯ ИНИЦИА-
ТИВА) -  Так же как и 15 июля 2016 года 

во время попытки переворота 15 июля 2017 
года Столичная платформа вместе с более 
чем   1200 НПО во время памятных меро-
приятий в 81 провинции Турции, в тюркских 
республиках, на Балканах и в Европе сказала: 
«Государство принадлежит народу», «Хочешь 
процветания государства - создай условия 
для людей», «Не забыли и не дадим забыть 15 
июля», «Мы против переворота и за демокра-
тию». 

Председатель Столичной платформы Д-р Мус-
тафа Курт отметил следующее: 

«Прошёл год после событий 15 июля. Мы, 
будучи представителями НПО, провели за 
этот год множество кампаний под лозунгами 
«Приветствуем наш народ, который пролил 
свет» и «Не забыли и не дадим забыть». Через 
пять дней после событий 15 июля одновремен-
но с заявлением президента об объявлении 15 
июля Праздником демократии мы предложи-
ли вручать погибшим и участникам событий 
почётную медаль. В начале мы вручали им па-
мятные наградные таблички, чтобы показать, 
что они не одни и что Родина благодарна им.  
После измены 15 июля 2016 года Столичная 
платформа проводила собрания и раздавала 
НПО, уполномоченным лицам и народу бро-
шюры о том, как мы защищали вместе с наро-
дом национальную волю. В рамках кампании 
по раздаче флагов с лозунгами: «Государство 
принадлежит народ», «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей», «Не 
забыли и не дадим забыть 15 июля»  - мы вру-
чили эти флаги в первую очередь президенту 
Реджепу Тайипу Эрдогану,  премьер - мини-
стру Бинали Йылдырыму, пресс – секретарю 
и заместителю председателя по делам СМИ 
Партии справедливости и развития Махиру 
Уналу, ответственному за связи с НПО Партии 
справедливости и развития Фатиху Шахину, 
лидерам НПО и многим гражданам. Таким 
образом, мы доказали, что не забыли и не да-
дим забыть 15 июля.

После предательства 15 июля в истории Тур-
ции открылась новая страница.  После 17/25 
декабря в истории нашего народа началась 
новая эпоха. Мы поняли, что основной целью 
в регионе является Турция.

Понять, почему именно Турция является ос-
новной целью в регионе, можно, обратив вни-
мание на период с 17/25 декабря по 15 июля. 
Потому как стало ясно, что преследуется цель 
разделить и уничтожить Турцию, которая яв-
ляется последним оплотом невинных, словно 
Ирак и Сирию. Именно поэтому наш народ 
сказал 15 июля: «Независимость или смерть». 

Столичная платформа вместе с более чем   
1200 НПО во время памятных мероприятий в 
81 провинции Турции, в тюркских республи-
ках, на Балканах и в Европе сказала:

Столичная платформа была создана 10 лет 

назад, поставив во главу угла человека, и отра-
жает гражданскую инициативу под лозунгами 
«Хочешь процветания государства - создай 
условия для людей» и «Государство принадле-
жит народ». 

Общество прекрасно знает, что наша плат-
форма служит лозунгу «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей», не 
зависит от мнения политических партий, да-
лека от политики и уважает мнение каждого. 
Коллектив Столичной платформы хотел бы 
напомнить, что в тяжёлые для турецкого наро-
да времена мы всегда говорили: «Государство 
принадлежит народ». Государство и народ 
находятся бок о бок. Великим считается то 
государство, которое рядом со своим народом, 
поддерживает его, защищает его права и сво-
боду.  

Мы знаем, что всё произошедшее в стране – не 
случайность. Во время выборов на различных 
платформах мы встали на защиту президента, 
премьер – министра, правительства, а поэтому 
и демократии. Мы продолжим это и далее во 
что бы то ни стало. 

После 17/25 декабря в истории нашего народа 
началась новая эпоха.

Мы знаем, что всё, что происходит сейчас в 
стране результат не просто измены или терро-
ризма. Международные силы объединились 
и преследуют цель разделить и уничтожить 
Турцию, которая является последним оплотом 
невинных, словно Ирак и Сирию. 

Почему именно Турция?

Не трудно понять, почему иностранная раз-
ведка, РПК, некоторые политические партии, 
некоторые НПО, выдающие себя за журна-
листов агенты, параллельные организации и 
др. действуют вместе. 

К сожалению, ночью 15 июля  секретные 
службы империалистических стран посягнули 
на независимость и суверенитет Турции.  

Сегодня наш народ снова ведёт освободитель-
ную борьбу.

Как и в прошлом, сегодня империалистиче-
ские силы объявили войну нашему государст-
ву и народу в лице президента Реджепа Тайипа 
Эрдогана. В связи с этим, к сожалению сегод-
ня наш народ снова ведёт освободительную 
борьбу. И поэтому мы должны быть готовы ко 
всему.  

Мы верим в то, что Турция победит. 

Пусть предатели и все остальные знают, что 
турецкий народ продолжит бороться за свою 
независимость 7 дней 24 часа в сутки 365  дней 
в году до последнего человека и вздоха под ло-
зунгом: «Один народ, один флаг, одна родина, 
одно государство». 

Так же как и 15 июля 2016 года во время 
попытки переворота 15 июля 2017 года Сто-
личная платформа вместе с более чем  1200 
НПО во время памятных мероприятий в 81 
провинции Турции, в тюркских республиках, 
на Балканах и в Европе сказала: «Государство 
принадлежит народу» и «Хочешь процветания 
государства - создай условия для людей».

Столичная платформа выражает своё почте-
ние 80-миллионому народу Анатолии, нашим 
гражданам за границей и друзьям из братских 
стран. Также мы с благодарностью поминаем 
наших предков и погибших героев, благодаря 
которым живём на своей Родине». 

«15 ИЮЛЯ 2017 ГОДА СТОЛИЧНАЯ ПЛАТФОРМА 
СНОВА С НАРОДОМ  НА ГОДОВЩИНЕ ПОПЫТКИ 
ГОСУДАРСТВЕННОГО ПЕРЕВОРОТА»
 «Государство принадлежит народу»,  «Хочешь 
процветания государства - создай условия для людей».

"СЕГОДНЯ В ИСТОРИИ"
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“Tüm dünyayı meşgul eden küresel gıda krizinin çözümünde büyük 
rol oynayacak bir girişime vesile olmanın gururunu yaşıyoruz”

Cumhurbaşkanı Erdoğan, Tahıl Sevkiyatı Anlaşması İmza Töreni’nde yaptığı 
konuşmada, “Tüm dünyayı uzun süredir meşgul eden küresel gıda krizinin çözümünde 
büyük rol oynayacak bir girişime vesile olmanın haklı gururunu yaşıyoruz” dedi.

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
Dolmabahçe Ofisi'nde düzenlenen “Tahıl ve 
Yiyecek Maddelerinin Ukrayna 
Limanlarından Emniyetli Sevki Girişimi 
Belgesi İmza Töreni”ne katıldı.
Birleşmiş Milletler Genel Sekreteri Antonio 
Guterres'in de hazır bulunduğu, Ukrayna ve 
Rusya taraflarının katılımıyla gerçekleşen 
törende Cumhurbaşkanı Erdoğan bir 
konuşma yaptı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan konuşmasında, 
törene katılanları selamlayarak 
medeniyetlerin ve kıtaların buluşma noktası 
İstanbul’a hoş geldiklerini söyledi.
29 Mart'ta yapılan ve müzakere sürecinde 
önemli bir dönüm noktasını teşkil eden 
toplantının ardından tekrar bir arada 
olunduğunu dile getiren Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, değerli dostlarını bir başka tarihî 
günde İstanbul'da yeniden misafir etmekten 
büyük bir memnuniyet duyduğunu kaydetti.
“GEMİLERİN ÇIKIŞINDAN GÜVENLİ 
BİR ŞEKİLDE VARACAĞI LİMANA 
ULAŞMASINA KADAR TÜM SÜREÇLER 
ÜZERİNDE MUTABAKAT TESİS EDİLDİ”
Tüm dünyayı uzun süredir meşgul eden 
küresel gıda krizinin çözümünde büyük rol 
oynayacak bir girişime vesile olmanın haklı 
gururunu yaşadıklarını belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, şöyle devam etti: 
"Bugün üzerinde mutabakata varılan metinle 
Afrika'dan Orta Doğu'ya, Amerika'dan 
Asya'ya tüm dünyada milyarlarca insanı 
bekleyen açlık tehlikesinin önünün 
alınmasına hep birlikte katkı sağlayacağız. 

Tarım ve gıda ürünlerinde dünya arz 
güvenliğinin temini pek çok bakımdan 
önemlidir. Bu adımla, yaşanan sıcak hava 
dalgası ve kuraklığın sebep olacağı verim 
kaybının yol açacağı muhtemel ilave fiyat 
artışlarının önüne geçilecektir. Yine küresel 
bir sorun hâline gelen gıda enflasyonunun 
kontrolüne de yardımcı oluyoruz. Elbette bu 
noktaya bir anda gelmedik. Ukrayna 
depolarında bekleyen tahılın Karadeniz 
üzerinden ihracı için Ukrayna ve Rusya 
makamlarıyla, Birleşmiş Milletler 
yetkilileriyle yoğun ve meşakkatli bir süreç 
yürüttük."
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Rus ve Ukraynalı 
mevkidaşlarıyla bu süreçte devamlı temas 
hâlinde olduklarını, her iki ülkenin bu hassas 
süreçle ilgili beklenti ve endişelerinin 
giderilmesi için kapsamlı istişareler 
gerçekleştirdiklerini kaydetti.
Dışişleri ve Millî Savunma Bakanlarının 
yoğun çaba sarf ettiğini vurgulayan 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, Birleşmiş Milletler 
Genel Sekreteri Antonio Guterres'in ve 
ekibinin de ilk taslağı hazırlanan plana 
verdikleri katkıların takdire şayan olduğunu 
söyledi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu vesileyle Rusya 
Devlet Başkanı Vladimir Putin ve Ukrayna 
Devlet Başkanı Volodimir Zelenskiy'e 
sergiledikleri liderlik dolayısıyla teşekkür 
ederek, şöyle konuştu: "Önümüzdeki 
günlerde başlayacak gemi trafiğiyle 
Karadeniz'den dünyanın birçok ülkesine yeni 
bir nefes borusu açmış olacağız.

Gemilerin çıkışından güvenli bir 
şekilde intikaline ve varacağı limana 
ulaşmasına kadar tüm süreçler 
üzerinde mutabakat tesis edildi. Bu 
son derece önemli planın icrası ve 
denetimi, İstanbul'da kurulacak 
müşterek koordinasyon merkezi 
tarafından gerçekleştirilecektir. 
Planın başarıyla uygulanmasında 
uluslararası toplumunun desteği de 
şüphesiz büyük önem taşıyor."
“ÇATIŞMALARIN BİR AN ÖNCE 
SONA ERMESİNİ ARZU 
EDİYORUZ”
Cumhurbaşkanı Erdoğan, bundan 
yaklaşık dört ay önce yine İstanbul'da 
Ukrayna ile Rusya arasında 
Türkiye'nin ev sahipliğinde yapılan 
müzakerelerde mesafe katettiklerini, 
savaşın sona ereceğine dair ümitleri 
yeşerttiklerini söyledi.
Maalesef o toplantı sonrasında 
meydana gelen gelişmelerin 
çatışmaları körüklediğini belirten 
Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Başından 
beri bu savaşın kazananı 
olmayacağını, sadece tarafların değil, 
tüm dünyanın kayba uğrayacağını 
ifade ediyoruz. Yaklaşık beş aydır 
aralıksız devam eden çatışmalar ve 
bunun küresel etkileri ne yazık ki bu 
öngörümüzü doğruluyor. Silahların 
susması uzadıkça ekonomik 
maliyetlerin yanı sıra insani kayıplar 
da artıyor.

Savaş sadece tarafları, sadece bölge 
ülkelerini değil, dünyanın en ücra 
köşesindekiler dâhil tüm insanlığı olumsuz 
etkiliyor ancak bu gidişatın mukadder 
olmadığına da inanıyoruz. Masumların 
hayatına mal olan bu çatışmaların bir an 
önce sona ermesini arzu ediyoruz" 
ifadelerini kullandı.
Cumhurbaşkanı Erdoğan, adil bir barışın 
kaybedeninin olmayacağının herkesin 
malumu olduğunu dile getirerek şunları 
söyledi: “Bugün Rusya ve Ukrayna tarafıyla 
İstanbul'da atmakta olduğumuz bu 
müşterek adımın, barışa yönelik umutları 
canlandıracak yeni bir dönüm noktası 
olmasını canıgönülden diliyorum. Arazideki 
gelişmeler ne yönde seyrederse seyretsin 
savaş, nihayetinde müzakere masasında 
sonlanacaktır. Tesis ettiğimiz bu dostane ve 
barışçıl atmosferin, savaşın 
sonlandırılmasına yönelik adımlara tahvil 
edilmesi tüm insanlığın yararınadır. 
Medeniyet anlayışımızın bize yüklediği 
sorumluluğun bilinciyle hareket etmeyi 
sürdüreceğiz. Bölgemizde sulhu sükûn 
hâkim olana kadar komşuluk hukukumuzun 
gereğini yerine getirmeye devam edeceğiz. 
Rabbim yar ve yardımcımız olsun diyorum. 
Hepinize ama hepinize gayretleriniz 
sebebiyle tekrar teşekkür ediyorum."
Bugün imzalanacak anlaşmanın ilgili ülkeler 
ve tüm insanlık için hayırlara vesile olmasını 
dileyen Cumhurbaşkanı Erdoğan, sürecin 
bugünlere gelmesinde emeği ve katkısı 
bulunan herkese şahsı ve milleti adına 
şükranlarını sundu. 
KAYANAK: TC CUMHURBAŞKANLIĞI
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 Гражданская Инициатива

«Мы гордимся тем, что сыграли важную роль в инициативе, 
которая сыграет важную роль в решении глобального 
продовольственного кризиса, охватившего весь мир»
В своем выступлении на церемонии подписания Соглашения об отгрузке зерна президент 
Эрдоган сказал: «Мы гордимся тем, что сыграли важную роль в инициативе, которая 
сыграет важную роль в решении глобального продовольственного кризиса, охватившего 
весь мир в течение длительного времени. ”

Президент Реджеп Тайип Эрдоган 
принял участие в церемонии 
подписания документа «Инициатива по 
безопасной отгрузке зерна и продуктов 
питания из портов Украины», которая 
состоялась в офисе Долмабахче.
Президент Эрдоган выступил с речью 
на церемонии, в которой приняли 
участие украинская и российская 
стороны, в которой также 
присутствовал Генеральный секретарь 
ООН Антониу Гутерриш.
В своем выступлении президент 
Эрдоган поприветствовал участников 
церемонии и сказал, что они 
приветствуются в Стамбуле, месте 
встречи цивилизаций и континентов.
Подчеркнув, что они снова были вместе 
после встречи, состоявшейся 29 марта, 
которая стала важным поворотным 
моментом в переговорном процессе, 
Президент Эрдоган отметил, что очень 
рад принимать своих уважаемых друзей 
в Стамбуле в очередной исторический 
день.
«ПОДХОД БЫЛ ОСНОВАН НА ВСЕХ 
ПРОЦЕССАХ ОТ ВЫХОДА СУДОВ ДО 
БЕЗОПАСНОГО ЗАХОДА В ПОРТУ 
СУДОВ»
Заявив, что они гордятся тем, что 
сыграли важную роль в инициативе, 
которая сыграет важную роль в 
решении глобального 
продовольственного кризиса, 
охватившего весь мир в течение 
длительного времени, президент 
Эрдоган продолжил:

«Вместе мы внесем свой вклад в 
предотвращение опасности голода, 
который ожидает миллиарды людей. 
Обеспечение мировой безопасности 
поставок сельскохозяйственных и 
пищевых продуктов важно во многих 
отношениях. Этим шагом будет 
предотвращен возможный 
дополнительный рост цен из-за потери 
производительности, вызванной 
аномальной жарой и засухой». Мы 
также помочь контролировать 
продовольственную инфляцию, 
которая стала проблемой.Конечно, мы 
пришли к этому не вдруг.Мы провели 
интенсивный и трудный процесс с 
украинскими и российскими властями 
и должностными лицами Организации 
Объединенных Наций для экспорта 
зерно ждет на украинских складах над 
Черным морем».
Президент Эрдоган отметил, что они 
находятся в постоянном контакте со 
своими российскими и украинскими 
коллегами в ходе этого процесса и что 
они провели обширные консультации, 
чтобы учесть ожидания и опасения 
обеих стран в отношении этого 
сложного процесса.
Подчеркнув, что министры 
иностранных дел и национальной 
обороны прилагают большие усилия, 
президент Эрдоган сказал, что вклад 
Генерального секретаря ООН Антониу 
Гутерриша и его команды в первый 
проект плана заслуживает высокой 
оценки.

По этому поводу президент 
Эрдоган поблагодарил 
президента России Владимира 
Путина и президента Украины 
Владимира Зеленского за их 
лидерство и сказал: «Мы откроем 
новую дыхательную трубу из 
Черного моря во многие страны 
мира с движением судов, которое 
начнется в ближайшие дней. 
Достигнута договоренность по 
всем процессам до прибытия в 
порт назначения. Исполнение и 
контроль этого крайне важного 
плана будет осуществлять 
совместный координационный 
центр, который будет создан в 
Стамбуле. Поддержка 
международного сообщества, 
несомненно, большое значение в 
успешном осуществлении 
плана».
«ЖЕЛАЕМ, ЧТОБЫ 
КОНФЛИКТ ЗАКОНЧИЛСЯ 
КАК СКОРЕЕ»
Президент Эрдоган сказал, что 
около четырех месяцев назад, 
снова в Стамбуле, на переговорах 
между Украиной и Россией, 
организованных Турцией, они 
прошли долгий путь и вселили 
надежду на то, что война 
подойдет к концу.
Заявив, что, к сожалению, 
события после этой встречи 
разожгли конфликты, президент 
Эрдоган сказал:

: «Мы заявляли, что в этой войне 
не будет победителей, не только 
стороны, но и весь мир. Чем 
дольше молчание оружия, тем 
больше человеческие потери, а 
также экономические издержки. 
Война негативно сказывается не 
только на сторонах, не только на 
странах региона, но и на всем 
человечестве, в том числе в 
самых дальних уголках мира, но 
мы также считаем, что это 
Конечно, нам не суждено», — 
сказал он.
Выразив, что всем известно, что в 
справедливом мире не будет 
проигравших, президент Эрдоган 
сказал: «Я искренне надеюсь, что 
этот совместный шаг, который 
мы предпринимаем с российской 
и украинской сторонами в 
Стамбуле, станет новым 
поворотным моментом, который 
возродит надежды на мир. . 
Независимо от развития событий 
на местах, война в конечном 
итоге закончится за столом 
переговоров. В интересах всего 
человечества, чтобы эта 
дружеская и мирная атмосфера, 
которую мы установили, была 
преобразована в шаги, 
направленные на прекращение 
войны. Мы действуем с 
осознанием ответственности, 
которую накладывает на нас 
наше понимание цивилизации.
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Srebrenitsa soykırımı nedir, ne zaman oldu?
Bosna Savaşı, yakın tarihin en büyük trajedilerinden birine sahne oldu. Sırplar, 
Srebrenitsa’da soykırım yaptı, 8 binden fazla Boşnak acımasızca katledildi.
Takvimler 11 Temmuz 1995’i gösterdiğinde dünya, 
insanlık tarihinin gördüğü en korkunç olaylardan 
birine tanık oldu.

Srebrenitsa’da 8 bin 372 Müslüman Boşnak hunharca 
katledildi. Bu, II. Dünya Savaşı’ndan sonra Avrupa’da 
yapılan en büyük katliam olarak hafızalara kazındı. 
Aradan geçen 27 yıla rağmen Srebrenitsa’nın acısı 
dinmedi.

Bağımsızlık kararı ve savaş

Srebrenitsa’da yaşanan olayların başlangıcı, 
Yugoslavya’nın parçalanmasına dek uzanıyor. 
Yugoslavya, 1986-1992 yılları arasında yaşanan iç 
savaşlar sonrası parçalandı. Ardından 1992’de Aliya 
İzzetbegoviç önderliğinde yapılan referandumla 
Bosna-Hersek bağımsızlığını ilan etti.

Bağımsızlık kararı ABD, Batılı ülkeler ve BM 
tarafından kabul edildi. Ancak bu durum Bosna 
Savaşı’nın çıkmasını engelleyemedi. Sırplar, 
bölgedeki Boşnak ve Hırvatları uzaklaştırmak için 
harekete geçti. Kısa sürede Boşnak şehirlerinin pek 
çoğu işgal edildi.

Sırpların Srebrenitsa’ya yaklaştığını gören halk, 
Hollandalı Birleşmiş Milletler askerlerden kendilerini 
savunmalarını istedi. Ne var ki bu istekleri kabul 
edilmedi. Boşnaklar, şehir güvenli bölge ilan 
edildiğinde ellerindeki silahları teslim etmişlerdi. Sırp 
ordusu yaklaşırken en azından bu silahların iade 
edilmesini istediler ama kabul ettiremediler. 
Dolayısıyla tamamen savunmasız kaldılar.

Katliam günlerce sürdü

1995 Temmuz’unda Sırp güçleri, Srebrenitsa’daki 
Hollandalı Birleşmiş Milletler güçleriyle anlaşarak 
şehri hedef aldı. Savaş sırasında şehrin güvenliğini 
sağlayan Hollandalı Komutan Thom Karremans 
kontrolü Sırplara teslim etti.

Sırpların, Ratko Miladiç komutasında Srebrenitsa’ya 
girmesiyle insanlık tarihinin gördüğü en acı 
olaylardan biri yaşandı. Şehirde askerlik çağındaki 
tüm erkekler, bir otobüse bindirilerek kurşuna 
dizilmeye götürüldü. 

Peşinden genç, yaşlı, kadın, erkek demeden önlerine 
gelen herkesi öldürmeye başladılar.

Sırplar, sivil halkı ormanlık alanlarda, fabrikalarda 
ve depolarda katletti. Katledilen Boşnaklar, toplu 
mezarlara gömüldü. 5 gün boyunca devam eden 
katliamda 8 bin 372 kişi öldürüldü. Bosna’daki 
savaş bu olaydan sonra dünya kamuoyundaki 
baskıların artmasına neden oldu ve aynı yıl ateşkes 
ilan edildi.

 Toplu mezarlar bulundu

Sırp askerleri, cesetleri tanınmaz hale getirerek 
onlarca toplu mezara gömdü. Soykırım 
kurbanlarından 600’ü olaydan 8 yıl sonra bulundu 
ve Potaçari Anıt Mezarlığı’na defnedildi.

Bosna halkı, aradan geçen yıllara rağmen katliam 
kurbanlarının toplu mezarlarını aramaya devam 
ediyor. Toplu mezarlarda cesetlerine ulaşılan 
kurbanlar, kimlik tespitinin ardından her yıl 11 
Temmuz'da Potoçari Anıt Mezarlığı'nda törenle 
toprağa veriliyor. Potoçari’ye defnedilenlerin sayısı 
bu yıl 6 bin 610’a çıkacak. Ve Bosna halkı 2 binden 
fazla katliam kurbanını aramaya devam edecek.

Lahey’den “soykırım” kararı

Lahey’deki Uluslararası Adalet Divanı 2007’de 
Srebrenitsa’da yaşananların soykırım olduğunu kabul 
etti. Ancak bundan Sırbistan’ın sorumlu 
tutulamayacağına hükmetti. Uluslararası Savaş Suçları 
Mahkemesi de Bosnalı Sırpların eski lideri Radovan 
Karaciç’i Srebrenitsa Soykırımı’ndan sorumlu tuttu. 
Mahkeme, Karaciç’i 40 yıl hapisle cezalandırdı.

Aradan yıllar geçtikten sonra, 27 Haziran 2017’de 
Hollanda Mahkemesi, Srebrenitsa katliamıyla ilgili 
önemli bir karar verdi. Mahkeme, Hollanda 
askerlerinin yasa dışı hareket ettiğine ve Hollanda’nın 
soykırımda kısmen hatalı olduğuna karar verdi.

Birleşmiş Milletler, Bosna’da sivil halkı korumak için 
altı yerleşim birimini güvenli bölge ilan etti. 
Srebrenitsa da onlardan biriydi. Güvenli bölge ilan 
edildikten sonra şehrin 24 bin civarı olan nüfusu 60 
bini geçti. Sırp zulmünden kaçanlar Srebrenitsa’ya 
sığınıyordu. 
KAYNAK:AA

Polonya'da Nazi kampı yakınlarında en az 8 bin cesedin külünün 
olduğu toplu mezar bulundu
Polonya'da, Nazi Almanyası tarafından 2. Dünya Savaşı döneminde kurulan toplama kampı Soldau yakınlarında bir 
bölgede, 8 binden fazla cesede ait küllerin bulunduğu toplu mezar gün yüzüne çıkarıldı.

BBC'nin haberine göre, Polonya 
Ulusal Anma Enstitüsünde görevli 
Tomasz Jankowski, Dzialdowo 
olarak da bilinen Soldau toplama 
kampı yakınlarındaki bir bölgede 
toplu mezar bulunduğunu açıkladı.
Jankowski, toplu mezarda 17,5 ton 
kül bulunduğunu söyledi.
Yapılan hesaplamayla küllerin 8 
binden fazla kişiye ait olduğu 
sonucuna ulaşıldığını belirten 
Jankowski, bölgede kazı 
çalışmalarının süreceğini ifade etti.
Bölgede çalışan arkeologlar, elbise 
ve düğme gibi yüzlerce eşya 
kalıntısı bulduklarını belirtti.

Arkeologlar, kalıntıların maddi değeri 
olmadığını, bunun da kurbanların, eşyaları 
soyulduktan sonra ateşe verildiği anlamına 
gelebileceğini bildirdi.
Diğer yandan, Polonya Başbakanı Mateusz 
Morawiecki, düzenlediği basın 
toplantısında, bir rapor hazırlandığını 
söyledi.
Morawiecki, raporda, Nazilerin işlediği 
savaş suçlarının ve savaşın yol açtığı 
finansal kayıpların hesaplamalarının güncel 
bedellerinin yer aldığını ifade etti.
Başbakan Morawiecki, Polonya halkına 
sonu olmayan acılar çektiren Almanya'nın 
"hiçbir zaman savaş tazminatı ödemediğini" 
dile getirdi.

1939 yılında kurulan Soldau toplama 
kampı, Nazilerin Polonya'yı işgali 
sırasında siyasi muhalifler, Yahudiler ve 
aydınların gözaltına alınması veya 
katledilmesi amacıyla kullanıldı.
Soldau toplama kampında, yaklaşık 30 
bin Yahudi ve Polonyalının öldürüldüğü 
tahmin ediliyor. Nazilerin, işledikleri 
cinayetlerden kalan izleri gizlemek için 
cesetleri yaktığı düşünülüyor.
1939-1945 yıllarında Almanya'nın işgali 
altında kalan Polonya'da açılan 6 
toplama kampında 3 milyonun üzerinde 
Yahudi'nin öldürüldüğü iddia ediliyor.
Kaynak:AA
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Что такое геноцид в Сребренице, когда это произошло?
Боснийская война стала свидетелем одной из величайших трагедий новейшей 
истории. Сербы совершили геноцид в Сребренице, более 8000 боснийцев были 
зверски убиты.

Когда календари показывали 
11 июля 1995 года, мир стал 
свидетелем одного из самых 
ужасающих событий в 
истории человечества.
8 372 боснийца-мусульманина 
были зверски убиты в 
Сребренице. Это II. Его 
помнят как крупнейшую 
резню в Европе после Второй 
мировой войны. Несмотря на 
прошедшие 27 лет, боль 
Сребреницы не утихла.
Независимость и война
Начало событий в Сребренице 
восходит к распаду 
Югославии. Югославия 
распалась после гражданских 
войн 1986-1992 гг. Затем, в 
1992 году, Босния и 
Герцеговина провозгласила 
свою независимость на 
референдуме под 
руководством Алии 
Изетбегович.

Решение о независимости было принято США, 
западными странами и ООН. Однако эта 
ситуация не помешала началу боснийской 
войны. Сербы предприняли действия, чтобы 
изгнать боснийцев и хорватов из региона. За 
короткое время большая часть боснийских 
городов была оккупирована.
Увидев сербов, приближающихся к 
Сребренице, люди попросили голландских 
солдат ООН защищаться. Однако эти просьбы 
не были приняты. Боснийцы сдали оружие, 
когда город был объявлен безопасной зоной. 
По мере приближения сербской армии они 
хотели вернуть хотя бы это оружие, но не 
смогли добиться его принятия. Так что они 
были совершенно беззащитны.

Резня длилась несколько дней
В июле 1995 года сербские силы по 
согласованию с голландскими силами 
Организации Объединенных Наций в 
Сребренице обстреляли город. Голландский 
командующий Том Карреманс, 
обеспечивавший безопасность города во время 
войны, передал управление сербам.

Когда сербы вошли в Сребреницу под 
командованием Ратко Миладича, произошло 
одно из самых болезненных событий в истории 
человечества. Всех мужчин призывного 
возраста в городе повезли в автобусе на 
расстрел. Они начали убивать всех, кто 
попадался им на пути, молодых и старых, 
мужчин и женщин.
Сербы вырезали мирное население в лесных 
массивах, на заводах и складах. Убитых 
боснийцев хоронили в братских могилах. В 
бойне, продолжавшейся 5 дней, было убито 8 
372 человека. Война в Боснии вызвала усиление 
давления в мировом общественном мнении 
после этого инцидента, и в том же году было 
объявлено о прекращении огня.

 Найдены братские могилы
Сербские солдаты закопали тела в десятках 
братских могил, сделав их неузнаваемыми. 600 
жертв Геноцида были найдены через 8 лет 
после событий и похоронены на 
Мемориальном кладбище Потачари.
Несмотря на прошедшие годы, боснийский 
народ продолжает поиск братских могил жертв 
резни. Жертвы, тела которых найдены в 
братских могилах, хоронят с церемонией на 
Мемориальном кладбище Потоцари 11 июля 
каждого года после опознания. В этом году 
число похороненных в Потокарь увеличится до 
6610 человек. А народ Боснии продолжит 
поиски более 2000 жертв резни.

Решение Гааги о «геноциде»
Международный суд в Гааге признал, что 
произошедшее в Сребренице в 2007 году было 
геноцидом. Однако он постановил, что Сербия 
не может нести за это ответственность. 
Международный трибунал по военным 
преступлениям также признал бывшего лидера 
боснийских сербов Радована Караджича 
ответственным за геноцид в Сребренице. Суд 
приговорил Караджича к 40 годам лишения 
свободы.
Спустя годы, 27 июня 2017 года, суд 
Нидерландов вынес важное решение в 
отношении бойни в Сребренице. Суд 
постановил, что голландские солдаты 
действовали незаконно и что Нидерланды 
частично виноваты в геноциде.

Организация Объединенных Наций объявила 
шесть поселений безопасными зонами в 
Боснии для защиты гражданского населения. 
Сребреница была одной из них. После 
объявления безопасной зоны население города, 
составлявшее около 24 тысяч человек, 
превысило 60 тысяч. Бежавшие от сербских 
преследований искали убежища в Сребренице.

Братская могила с прахом 
не менее 8000 тел найдена 
недалеко от нацистского 
лагеря в Польше

 

В Польше братская могила с прахом более 8 
тысяч тел была обнаружена в районе близ 
Сольдау, концлагеря, созданного нацистской 
Германией во время Второй мировой войны.
Согласно сообщению Би-би-си, 
Томаш Янковский, сотрудник 
Польского института 
национальной памяти, 
сообщил, что в районе 
концентрационного лагеря 
Солдау, также известного как 
Дзялдово, было обнаружено 
массовое захоронение.
Янковский сообщил, что в 
братской могиле было 
обнаружено 17,5 тонны праха.
Заявив, что с подсчетами 
сделан вывод, что прах 
принадлежал более 8 тысячам 
человек, Янковский заявил, что 
раскопки в регионе будут 
продолжены.
Археологи, работающие в этом 
районе, заявили, что нашли 
остатки сотен предметов, таких 
как одежда и пуговицы.
По словам археологов, останки 
не имели денежной ценности, а 
это означает, что жертвы были 
сожжены после того, как их 
имущество было ограблено.
С другой стороны, премьер-
министр Польши Матеуш 
Моравецкий заявил на пресс-
конференции, что отчет 
подготовлен.
Моравецкий заявил, что в 
отчет включены текущие 
расходы на военные 
преступления, совершенные 
нацистами, и расчеты 
финансовых потерь, 
вызванных войной.

Премьер-министр 
Моравецкий заявил, что 
Германия, причинившая 
бесконечные страдания 
польскому народу, «никогда не 
выплачивала военные 
репарации».
Основанный в 1939 году 
концлагерь Сольдау 
использовался для задержания 
или убийства политических 
диссидентов, евреев и 
представителей 
интеллигенции во время 
нацистского вторжения в 
Польшу.
По оценкам, в 
концентрационном лагере 
Солдау было убито около 30 
000 евреев и поляков. 
Считается, что нацисты 
сжигали тела, чтобы скрыть 
следы своих убийств.
Утверждается, что в 6 
концлагерях, открытых в 
Польше, оккупированной 
Германией в 1939-1945 годах, 
было уничтожено более 3 
миллионов евреев.
Источник:АА
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ABD Başkanı Biden: İsrail-Filistin sorununun 
çözümüne ilişkin en iyi yol iki devletli çözüm
ABD Başkanı Biden, İsrail-Filistin sorununun çözümüne ilişkin "en iyi yolun iki 
devletli çözüm olduğunu" söyledi.

ABD Başkanı Joe Biden, resmi 
temaslarda bulunduğu İsrail'de, 
Başbakan Yair Lapid ile bir araya 
geldi.
Batı Kudüs'te gerçekleşen buluşmada 
Biden ve Lapid, ABD ile İsrail 
arasında Kudüs Müşterek Stratejik 
Ortaklık Deklerasyonu'nu 
imzaladıktan sonra ortak basın 
toplantısı düzenledi.
Lapid, burada yaptığı açıklamada 
Biden'a hitaben, İran'ın nükleer 
faaliyetlerine karşı "diplomasinin işe 
yaramayacağını" söyledi.
"Dünyadaki tek Yahudi devletini yok 
etmek istiyorlar. Buna asla izin 
vermeyeceğimiz." diyen İsrail 
Başbakanı, "Kelimeler onları 
durduramayacak. Sayın Başkan, 
diplomasi onları durduramayacak. 
İran'ı durduracak tek şey, nükleer 
programlarını geliştirmeye devam 
ederlerse özgür dünyanın güç 
kullanacağını bilmektir. Onları 
durdurmanın tek yolu, masaya 
güvenilir bir askeri tehdit koymaktır." 
ifadelerini kullandı.
“İran rejiminin dünyayı aldatmaya 
devam ederse ağır bir bedel 
ödeyeceğini" savunan İsrail Başbakanı, 
"Orta Doğu'da artık bir alternatifimiz 
var. Büyüyor ve güç kazanıyoruz. 
Barışa inanan ılımlı ülkelerle ittifaklar 
oluşturuyoruz." dedi.
Lapid, İsrail-Filistin sorununa ilişkin 
"iki devletli çözüm" konusundaki 
tutumuna yönelik bir soruyu ise şöyle 
yanıtladı:

"İki devletli çözüm hakkında 
pozisyonumu değiştirmedim. İki 
devletli çözüm, Yahudi çoğunluğu 
olan İsrail için güçlü bir demokratik 
statünün garantisidir."
ABD Başkanı Biden ise Rusya'nın 
Ukrayna'ya açtığı savaşa işaret ederek, 
Rusya Devlet Başkanı Vladimir Putin'i 
eleştirdi.
Biden, şunları kaydetti:
"Putin'in Ukrayna'ya saldırısı, 
dünyanın her yerinde barış ve istikrar 
için bir meydan okumadır. Putin'in 
savaşı stratejik bir başarısızlık olmalı 
ve özgür dünya, Ukrayna'nın 
demokrasiye ulaşmasına yardım etme 
kararlılığımızı desteklemelidir. ABD, 
Rus şiddeti tarafından harap olan ve 
yerlerinden edilen Ukrayna ve 
Ukraynalıları desteklemeye devam 
edecektir."
"İran'ın nükleer güç olmasına asla izin 
vermeyeceğiz"
İran'ın nükleer faaliyetlerine de 
değinen Biden, "İran'ın nükleer güç 
olmasına asla izin vermeyeceğiz." 
dedi.
Biden, şöyle devam etti:
"Diplomasinin, bu sonuca ulaşmanın 
en iyi yolu olduğuna inanmaya devam 
ediyorum. Ve bölgede, teröre destek 
veren balistik füze programı ve 
Hizbullah gibi teröristlere, 
uzantılarına silah aktarılması gibi 
İran'dan gelen tehditlere karşı 
koymak için İsrail ile birlikte 
çalışmaya devam edeceğiz."

"İki devletli çözüm" vurgusu
İsrail ile Filistin arasında kalıcı barışın 
sağlanması için çalışmaya devam 
edeceklerini vurgulayan Biden, şöyle 
konuşu:
"İsrail; bağımsız, demokratik ve Yahudi 
bir devlet olarak kalmalıdır. Bunu 
sağlamanın da en iyi yolu, her iki halkın 
yan yana barış ve güvenlik içinde 
yaşayacağı iki devletli bir çözümdür."
Biden, İsrail ile Suudi Arabistan 
arasında normalleşme konusunda 
"iyimser"
İsrail ve Filistin'den sonra Orta Doğu 
turunun ikinci ayağı olan Suudi 
Arabistan'a gideceğine değinen Biden, 
"Yarın İsrail'den doğrudan Cidde'ye, 
Suudi Arabistan'a uçan ilk Amerikan 
Başkanı olacağım. Bu, önemli bir 
ilerlemeyi temsil ediyor. Yarın Suudi 
liderliği ile görüşmemde doğrudan bir 
mesaj taşıyor olacağım: Tüm bölgeye ve 
açıkçası tüm dünyaya barış ve daha 
istikrarlı olağanüstü fırsatlar getirecek 
bir mesaj." diye konuştu.
Biden, Suudi Arabistan ziyaretinde 
İsrail ile Suudi Arabistan arasında 
normalleşme sağlanması ihtimaline 
ilişkin bir soruyu ise "İyimserim." 
şeklinde yanıtladı.
İsrail temasları kapsamında bugün 
Cumhurbaşkanı Isaac Herzog'la 
görüşecek olan ABD Başkanı Biden'a 
"İsrail Cumhurbaşkanlığı Onur Nişanı" 
takdim edilecek. Biden ayrıca muhalefet 
lideri Binyamin Netanyahu ile de bir 
araya gelecek.             KAYNAK: AA

İran Dışişleri Bakanı: 
Amacımız iyi, güçlü 
ve istikrarlı bir 
anlaşmaya varmaktır
İran Dışişleri Bakanı Hüseyin Emir 
Abdullahiyan, nükleer görüşmelerine ilişkin, 
amaçlarının, iyi, güçlü ve istikrarlı bir 
anlaşmaya varmak olduğunu belirtti.

Dışişleri Bakanı Abdullahiyan, Twitter 
hesabından, nükleer anlaşmaya yeniden 
dönülebilmesi için yürütülen görüşmelere dair 
paylaşımda bulundu.
Abdullahiyan, paylaşımında, “İran, güç ve 
mantıkla, ekonomik kalkınma yolunda 
kararlılıkla yürümeye ve yaptırımların 
kaldırılması konusunda onurlu çabalar 
göstermeye devam ediyor.” ifadelerini kullandı.
İran halkının haklarından vazgeçmeyeceklerini 
belirten Abdullahiyan, “Amacımız iyi, güçlü ve 
istikrarlı bir anlaşmaya varmaktır.” 
değerlendirmesini yaptı.
İranlı Bakan ayrıca, “Kuşkusuz, Beyaz Saray'ın ve 
Siyonizmin bölgedeki kukla gösterisi bizleri daha 
kararlı kılıyor.” paylaşımında bulundu.
Abdullahiyan’ın ABD Başkanı Joe Biden’ın İsrail 
ve Suudi Arabistan ziyaretiyle eş zamanlı olarak 
bu açıklamayı yapması dikkat çekti.
Biden’ın Orta Doğu ziyareti
Dün Biden’ın İsrail ziyaretinde İsrail ile ABD, 
başta İran dosyası ve nükleer anlaşma olmak 
üzere bölgesel meseleler üzerine uzun görüşmeler 
yapmıştı.
Görüşmede İsrail Başbakanı Yair Lapid, İran 
Devrim Muhafızları Ordusu'nun ABD'nin 
"yabancı terör örgütleri" listesinden çıkarılmaması 
yönündeki kararı dolayısıyla Biden’a teşekkür 
etmişti.
İran ile nükleer anlaşmaya dönülmesine karşı 
olduğunu belirten Lapid, alternatif bir anlaşmayı 
görüşmek üzere müzakere masasına dönmesi için 
İran'a baskının artırılması gerektiğini söylemişti. 
KAYNAK:AA
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Президент США Байден: решение о создании двух государств — 
лучший способ разрешить израильско-палестинский конфликт
Президент США Байден заявил, что «лучший способ решить израильско-
палестинский конфликт — это решение о создании двух государств».

Президент США Джо Байден 
встретился с премьер-министром 
Яиром Лапидом в Израиле, где у него 
были официальные контакты.
В ходе встречи в Западном 
Иерусалиме Байден и Лапид провели 
совместную пресс-конференцию после 
подписания Иерусалимской 
декларации о совместном 
стратегическом партнерстве между 
США и Израилем.
Обращаясь к Байдену в своем 
заявлении здесь, Лапид сказал, что 
«дипломатия не сработает» против 
ядерной деятельности Ирана.
«Они хотят уничтожить единственное 
в мире еврейское государство. Мы 
никогда этого не допустим». Премьер-
министр Израиля сказал: «Слова их не 
остановят. Господин президент, 
дипломатия их не остановит. 
Единственное, что остановит Иран, — 
это знание того, что свободный мир 
применит силу, если они продолжат 
развивать свою ядерную программу. 
способ остановить их — выложить на 
стол реальную военную угрозу». 
использовал его высказывания.
Утверждая, что «иранский режим 
заплатит высокую цену, если 
продолжит обманывать мир», 
премьер-министр Израиля сказал: 
«Теперь у нас есть альтернатива на 
Ближнем Востоке. Мы растем и 
набираемся сил. «Мы формируем 
союзы с умеренными странами, 
которые верят в мир», — сказал он.
Когда его спросили о его позиции в 
отношении «решения двух государств» 
израильско-палестинского конфликта, 
Лапид ответил следующим образом:

«Я не изменил своей позиции в 
отношении решения о создании 
двух государств. Решение о создании 
двух государств является гарантией 
сильного демократического статуса 
Израиля, в котором евреи 
составляют большинство».
Президент США Байден, с другой 
стороны, раскритиковал президента 
России Владимира Путина, указав на 
войну России с Украиной.
Байден сказал:
«Нападение Путина на Украину — 
это вызов миру и стабильности во 
всем мире. Война Путина должна 
быть стратегическим провалом, и 
свободный мир должен поддержать 
нашу решимость помочь Украине 
достичь демократии. Соединенные 
Штаты, опустошенные российским 
насилием, будут продолжать 
поддерживать перемещенная 
Украина и украинцы».
«Мы никогда не позволим Ирану 
стать ядерной державой»
Касаясь ядерной деятельности 
Ирана, Байден сказал: «Мы никогда 
не позволим Ирану стать ядерной 
державой». сказал.
Байден продолжил:
«Я по-прежнему считаю, что 
дипломатия — лучший способ 
добиться этого результата. И мы 
продолжим работать с Израилем, 
чтобы противостоять угрозам со 
стороны Ирана в регионе, таким как 
программа баллистических ракет, 
поддерживающая терроризм, и 
передача оружия террористам, 
таким как "Хизбалла" и их 
филиалы».

Акцент на «решении двух государств»
Подчеркнув, что они будут продолжать 
работать для прочного мира между 
Израилем и Палестиной, Байден сказал:
«Израиль должен оставаться 
независимым, демократическим и 
еврейским государством. Лучший способ 
добиться этого — решение о создании 
двух государств, при котором оба народа 
будут жить бок о бок в мире и 
безопасности».
Байден с оптимизмом смотрит на 
нормализацию отношений между 
Израилем и Саудовской Аравией
Упомянув, что он отправится в 
Саудовскую Аравию, которая является 
вторым этапом его ближневосточного 
турне после Израиля и Палестины, Байден 
сказал: «Завтра я буду первым 
американским президентом, который 
вылетит прямо из Израиля в Джидду, 
Саудовская Аравия. прогресс. Завтра 
Саудовская Аравия. В моем разговоре с 
его руководством я передам прямое 
послание: послание, которое принесет мир 
и более стабильные экстраординарные 
возможности всему региону и, честно 
говоря, всему миру». он сказал. Байден, 
когда его спросили о возможности 
нормализации отношений между 
Израилем и Саудовской Аравией во время 
его визита в Саудовскую Аравию, «я 
настроен оптимистично». ответил.
В рамках контактов с Израилем 
президенту США Байдену, который 
сегодня встретится с президентом 
Исааком Герцогом, будет вручена 
«Израильская президентская медаль 
почета». Байден также встретится с 
лидером оппозиции Биньямином 
Нетаньяху.

Министр иностранных 
дел Ирана: Наша 
цельдостичь хорошего, 
прочного и стабильного 
соглашения

Министр иностранных дел Ирана Хусейн Эмир 
Абдуллахиян заявил, что их целью в 
отношении ядерных переговоров является 
достижение хорошего, прочного и стабильного 
соглашения.

Министр иностранных дел Абдуллахиян поделился 
в своем Twitter-аккаунте о переговорах по 
возвращению к ядерному соглашению.
Абдуллахиян в своем посте сказал: «Иран 
продолжает решительно идти по пути 
экономического развития с силой и логикой и 
прилагает благородные усилия для снятия санкций». 
использовали фразы.
Заявив, что иранский народ не откажется от своих 
прав, Абдуллахиян сказал: «Наша цель — достичь 
хорошего, прочного и стабильного соглашения». дал 
свою оценку.
Иранский министр также добавил: «Несомненно, 
кукольный спектакль Белого дома и сионизма в 
регионе делает нас более решительными». общий.
Примечательно, что это заявление Абдуллахиян 
сделал одновременно с визитом президента США 
Джо Байдена в Израиль и Саудовскую Аравию.
Визит Байдена на Ближний Восток
Во время вчерашнего визита Байдена в Израиль 
Израиль и США вели долгие переговоры по 
региональным вопросам, особенно по иранскому 
делу и ядерной сделке.
В ходе встречи премьер-министр Израиля Яир 
Лапид поблагодарил Байдена за его решение не 
исключать Корпус стражей исламской революции из 
американского списка «иностранных 
террористических организаций».
Лапид, заявивший, что он против возвращения к 
ядерному соглашению с Ираном, сказал, что 
необходимо усилить давление на Иран, чтобы тот 
вернулся за стол переговоров для обсуждения 
альтернативного соглашения.
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ŞENER 
MENGENE

TÜRKİYE STRATEJİK KALKINMA MODELİ
Bayramları daha güzel, huzur içerisinde 
geçirmek ve daha yaşanılır bir Türkiye 
için yapılması gerekenleri takdirlerinize 
sunuyoruz. Güçlü bir ülke, sağlıklı ve 
imanlı, inançlı birey, mutlu aile, üreten 
ekonomi ve helal ticaret, güçlü ordu, 
ahlaklı nesil ve Kur'an ve Sünneti ölçü 
alan bir hayat nizamı ile olur. Ülkemiz 
yaklaşık olarak yılda 100 milyar dolara 
yakın faiz ödemekte ve enerji de dışa 
bağımlılık 70 milyar doların 
üzerindedir. Faiz ve borca dayalı para 
sisteminden üretime dayalı faizsiz asrın 
ahiliği ekonomi modeline geçmeliyiz. 
Dünyada yaşanan ekonomik krizler ve 
pandemi’ye rağmen en kısa zamanda 
güçlü bir şekilde çıkabiliriz. Bu 
olumsuzluklara rağmen yurtiçi ve 
yurtdışında da yoğun bir terörle 
mücadele sürdürülüyor. Türkiye’nin 
çözemeyeceği hiçbir sorunu yoktur, 
yeter ki doğru adımlar zamanında 
atılsın ve doğru ekiplerle uygulansın. 
Yapılan ve yapılmakta olan güzel 
hizmetleri desteklemek, eksik ve 
aksayan hizmetleride en güzel şekilde 
tamamlamalıyız.
EĞİTİM
Önce eğitim sistemi düzeltilmeli, 
Finlandiya eğitim modeline benzer 
şekilde biz de kendi kültürümüz ve 
geleneklerimize uygun yeniden 
yapılmalıdır. Rasathane, Medrese ve 
Enderun gibi çok başarılı eğitim 
kurumlarına sahiptik. Üniversitelerimiz 
Hindistan’ın yaptığı gibi bilişim ve yeni 
teknolojik gelişmelere göre 
yapılandırılmalıdır. ABD ve AB 
Üniversiteleri farklı ülkelerde temsilcilik 
açıyor. Üniversitelerimiz farklı illerde ve 
ülkelerde eğitim merkezi açabilmeli ve 
dünya ile rekabete çıkmalıdır. 
Öğrencilere öncelikle kul hakkı, helal 
kazanç ve güzel ahlak öğretilmelidir.
FAİZ GİDERLERİ
Türkiye yılda 100 milyar dolara yakın 
faiz gideri olan ve ekomomide cari 
açıkla dışa bağımlı bir ülke olmaktan 
kurtulmalı. Bunun için; Faizsiz Finansal 
Ekonomik Ahilik  Sistemine 
geçilmelidir. Sermaye tabana yayılarak, 
üretimi, ihracatı ve ticareti geliştirecek 
şekilde uygulanmalıdır. Merhum 
Başbakan Erbakan Hoca Adil Düzen ve 
Havuz Sistemi ile güzel bir başarı ortaya 
koydu, revize edilerek yeniden 
uygulanmalıdır. Kooperatifler, Şirketler 
ve Holdingler üzerinden faizsiz bir 
ekonomik model geliştirilmelidir. 
Medine İslam Ortak Pazarı ve Ahi 
Evrani Veli'nin kurduğu Ahilik Teşkilatı 
asrımıza göre yeniden dizayn edilerek 
uygulanmalıdır.
GELİR DAĞILIMI-VERGİ
Vergi'nin gelir dağılımına göre adeletli 
olarak toplanmalı ve sosyal adaleti 
sağlayacak bir sistem oluşturulmalıdır. 
Kotra, yat tekneleri, mücevherat ve 
pırlanta ürünleri ve taksi plakaları gibi 
çok sayıda emtia ve hizmet adil olarak 
vergilendirilmelidir.
ECZACILIK-TIP-SAĞLIK
Ülkemizde Sağlık Bakanlığı, Gıda ve 
Tarım Bakanlığı, Sağlık Kuruluşları 
konsersium olarak ortak çalışma 
yaparak tıbbi araştırmalar yaparak, tıbbi 
laboratuvar ve tıbbi enstitüler kurarak 
ilaç, aşı, salgın ve kronik hastalıklara 
karşı araştırma ve geliştirmeler 
artırılmalıdır. Yurtdışından alınan ve 
yüksek fiyatlı ilaçlara öncelik 
verilmelidir. Sağlık Enstitüleri 
Başkanlığın da yerli aşılar üretilmeye 
devam edilmeli.
SPOR-GENÇLİK
Genç nüfus olarak önemli bir 
potansiyele sahibiz, bunu çok iyi 
değerlendirmeliyiz. Yeteneklere göre 
küçük yaşlardan itibaren spor seçmeleri 
yapılmalı ve kabiliyetlere göre spor 
branşlarına yönlendirme yapılmalıdır. 
Profesyonel ve amatör sporlarda 
gerileme yaşıyoruz. Lisanslı sporcu 
sayımız az. 2002’den beri Futbolda 
Dünya kupalarına katılamıyoruz. 
Teknik gelişmelere göre spor dallarını 
yeniden yapılandırmalıyız.

MARKA-PATENT OLUŞTURMAK
Ülkemizi dünyada tanıtacak en az on 
marka oluşturmalıyız. Bugüne kadar 
böyle bir çalışma yapılmaması büyük 
bir eksikliktir. Almanya sanayisi ile, 
Fransa aynı şekilde, Japonya teknoloji 
ile, ABD çeşitli ürünlerle bunu yapıyor. 
Bizim hala böyle bir çalışmamız yok. 
Bir an önce böyle bir konsept 
belirlenmeli ve gerekirse devlet desteği 
sağlanmalı. Bu markalar Türkiyenin 
dünyaya açılan yüzü olmalı. 
Türkiyenin vitrinü olmalı. Gıda ve 
tarım ürünleri olabilir, kültürel ve 
sanatsal ürün olabilir, sanayi ürünü 
olabilir. Sadece bu madde bile 
başlıbaşına çok önemli bir tespittir. 
Mutlaka yapılmalıdır. 
BÖLGE-UZAK ÜLKELERLE 
TİCARET
Bölge ülkeleri ile ticareti geliştirmeliyiz. 
Bölgesel işbirliklerini ve ortak pazar 
projelerini hayata geçirmeliyiz. 
Öncelikle üretimi artırmalıyız. Her 
alanda üretim. Tarım, tekstil, gıda, 
bilim, teknoloji ve sanayide üretim. 
Komşu ülkelerle ikili ticareti 
geliştirmeliyiz. Özellikle Orta Asya, 
Afrika, Kafkas, Balkan, Karadeniz ve 
Akdeniz ülkeleri. Kendi ulusal para 
birimimiz ile ticaret yapmalıyız.
TEKSTİL
Türkiyenin en önemli döviz girdisi 
saplayan lokomotif sektörlerinden 
birisi olan tekstil sektörü yeniden 
canlandırılmalıdır. Pandemi ile birlikte 
yeni bir tekstil ekonomisi oluştu. 
Özellikle dünya piyasalarına hitap 
edilmeli ve bunun önü açılmalıdır. 
Atölyeler bütün Anadolu’ya 
yayılmalıdır. Afrikaya yönelik çalışma 
yapılmalıdır.
KÜLTÜR-TURİZM
Dünyada iddialı olduğumuz bir alan 
olmasına rağmen pandemide büyük bir 
durgunluk yaşadık. Turizm bütün yıla 
ve bütün illere yayılmalı, konaklama, 
deniz turizmi, doğa turizmi, tarih 
turizmi, kış turizmi ve inanç turizmi 
geliştirilmelidir. Sağlık turizmi önemli 
bir ivme kazandı, daha üst seviyelere 
çıkartılabilir. Karadeniz bölgesinde 
doğa turizmi geliştirilmelidir. Türkiye 
Turizm Tanıtım ve Geliştirme Ajansı 
çok yetersiz. Türkiye bundan çok dafa 
fazlasını yapacak potansiyele sahiptir. 
Ezberler bozulmuyor. Farklı, yeni 
ülkelere tanıtımlar yapılmıyor.
İNŞAAT
TOKİ ve Emlak Konut dar gelirliler 
için yeni konutlar üretmelidir. Kentsel 
dönüşüm yapılmalı, fay hatları 
üzerinde olan ve dere yataklarındaki 
yerleşim yerleri güvenli bölgelere 
taşınmalıdır. İnşaat sektörünü faizsiz 
krediler ile desteklemek gerekir. 
Ekonomiye büyük bir ivme 
kazandıracaktır.
DENİZ TİCARET FİLOSU
Üç tarafı denizlerle çevrili olan bir 
ülkeyiz. Deniz ticareti potansiyelimiz 
var, bunu daha üst seviyelere 
çıkarmalıyız. Deniz ticareti ve deniz 
taşımacılığı geliştirilmelidir. Deniz 
ticaret filosu oluşturmalıyız. Denizcilik 
Bakanlığı yeniden kurulmalıdır.
ENERJİ
Ülkemiz büyükte ve gelişmektedir. 
Enerji'de dışa bağımlılıktan 
kurtulmalıyız. Bu nedenle nükleer 
enerji bir gerekliliktir. Nükleer enerjiye 
geçilmelidir. Yapımı devam eden 
santraller hızlandırılmalı, yeni iki 
santral daha yapılmalı. Yıllık 70 milyar 
dolar civarında enerji ihtiyacımızı 
dışarıdan karşılamaktayız. Ayrıca 
yenilebilir enerji kaynakları da 
değerlendirilmelidir. Yeni Rafineriler 
yapmalıyız. Mevcut Rafineriler yeterli 
değildir. Akdeniz ve Karadenizde 
hidrokarbon arayışına devam edelim. 
Ege ve Van Gölünde de araştırma 
yapılmalıdır. Konutlarda güneş enerjisi 
kullanımı teşvik edilmelidir. Özellikle 
güneşli gün sayısı fazla olan illerde 
güneş paneli kullanımı artırılmalıdır.

ULUSLARARASI 
ORGANİZASYONLAR
Uluslararası organizasyonlara ev 
sahipliği yapılmalı ve Avrupa, Dünya 
ve Olimpiyat şampiyonaları 
düzenlenmeli.  F1 Grand Prix yarışları 
kalıcı ülkemize kazandırılmalıdır. 
Formula-1, 9 yıl aradan sonra 
ülkemize kazandırılması büyük bir 
başarıdır. Bunun önemini daha önce 
defaatle ifade ettik. Rusya ve Ukrayna 
da savaş nedeniyle yapılamayacak 
organizasyonlar alınabilir.
SERBEST TİCARET BÖLGELERİ
Serbest ticaret antlaşmaları ve serbest 
ticaret bölgelerini artırmalıyız. Serbest 
bölge uygulamasını geliştirmeliyiz. 
Mücevherat sektöründe uluslararası 
tanıtıma ve pazarlamaya geçilmeli.
DEVLET-ÖZEL SEKTÖR-
ÜNİVERSİTELER İŞ BİRLİĞİ
Yine devlet, özel sektör ve iş dünyası 
ortaklığı ile yeni yatırım projeleri 
hayata geçirilmeli. Ayrıca uluslararası 
fuar ve tanıtım organizasyonlarına ev 
sahipliği yapmalıyız.
MADENCİLİK-YERALTI 
KAYNAKLARIMIZ
Yeraltı zenginliklerimizi sadece bor 
madeni olarak düşünmeyelim. Platin, 
Pladyum, Rodyum ve yarı iletken çip 
üretiminde kullanılan Neon Gazi gibi 
diğer madenlerimizi üretime ve 
ihracata kazandırabiliriz. Bunun gibi 
çok sayı da alternatif çözüm önerisine 
sahibiz ve bu önerileri hayata 
geçirebiliriz. Hidrokarbon 
araştırmalarına devam etmeliyiz. Yeni 
sondaj sahaları açmalıyız. MTA, TPO, 
BOTAŞ, TÜBİTAK bu çalışmalara yol 
açmalıdır.
BİLİM-SANAYİ-TEKNOLOJİ-
SANAYİ
Teknoparklarımızı daha uygun 
şartlara getirmeliyiz. Özellikle kira ve 
vergi gibi destekler verilmelidir. 
Yüksek teknoloji üretimi 
desteklenmeli ve mikroçip üretimi 
teşvik edilmelidir. Yerli otomobil 
önemli bir başlangıç olacaktır. Yapay 
zeka, 3D yazılar, robotik ürünler, uzay 
teknolojiler, metalurji, nanoteknoloji, 
bioteknoloji, dijital teknolojiler ve  
yerli yazılımlar desteklenmelidir. 
Elimizde Bor, Platin, Pladyum, 
Rodyum gibi önemli önemli maden ve 
Kenevir gibi stratejik bir bitki var, 
bunları çok daha etkili kullanmalıyız 
ve üretim alanını genişletmeliyiz. 
KOSGEB, TÜBİTAK, TEKNOPARK 
ve Teknoloji Bakanlığı daha fazla 
destek vermelidir.
OTOMOTİV
Devrim otomobili devam etmiş 
olsaydı bugün çok önemli bir marka 
olacaktı. Bir çok önemli girişim 
engellendi. Nuri Demirağ, Vecihi 
Hürküş, Nuri Killigil gibi çok önemli 
yatırımlar engellendi. Çok önemli 
mucitlere ve bilim adamlarına sahibiz. 
Büyük bir fırsat kaçırdık. TOGG ve 
HABAŞ dünyada hibrit elektrikli 
araçlar içerisinde ilk sıralarda yer 
alacak.
GÜVENLİK-SAVUNMA SANAYİ
Türkiye savunma sanayinde önemli 
gelişmelere imza attı. MİL-GEM, 
İHA-SİHA-TİHA, MİUS, Kızılelma, 
Seyir Füzesi, Atak Helikopteri, 
Kızılelma MİUS, Altay Tankı, Uçak 
Gemisi, Denizaltı, Hisar-A, Hisar O, 
Milli Piyade Tüfeği gibi önemli 
başarılara imza atıldı. ASPİLSAN-
ASELSAN-HAVELSAN-
ROKETSAN-TAİ (TUSAŞ)-MKE 
önemli hizmetler icra ediyor. 
Termobarik Bomba yapımına ağırlık 
verilmelidir. Uzun menzilli hava 
savunma sistemi, yerli uçak, uçak 
gemisi yapılması ve devam eden 
projelerin tamamlanması ile büyük 
bir güce kavuşacağız.

GIDA-TARIM-HAYVANCILIK
Tarımda kendi kendine yetebilirlik çok 
önemlidir. Gıda stratejik bir alana 
dönüşmüştür. Pandemi ve Rusya-
Ukrayna savaşının uzaması ve 
belirsizlikler dünya da özellikle buğday 
olmak üzere gıda sıkıntısına yol 
açacaktır. Ülkemiz bu alanda oldukça 
zengin bir potansiyele sahiptir. Verimli 
tarım havzalarına sahibiz. Yeniden bu 
alana önem vermeliyiz. Yerli Ata 
tohum, organik gübre, yem ile tarım ve 
hayvancılık desteklenmeli. Özellikle 
konar-göçer hayvancılık yapan 
Yörükler desteklenmelidir. Gıda Tarım 
Bakanlığı, TMO, TİGEM, TAGEM, 
ÇAYKUR, FİSKOBİRLİK gibi 
kurumlarımız daha fazla destek 
vermelidir. Tarım Kooperatifleri 
kurulmalı ve üretim desteklenmelidir. 
Dünya da Gıda ve Su’ya olan ihtiyaç 
her geçen gün artıyor. Afrikada ve 
dünyada su havzaları satın alınmalı ve 
verimli araziler kiralanma ve organik 
tarım yapılmalıdır.
AFET-ACİL DURUM YÖNETİMİ
Afet ve Acil Durum Yönetim 
Merkezleri bütün il ve ilçelerde 
kurulmalı, Türkiye Afet Müdahale 
Planı güncellenmektedir. Dere yatakları 
ve fay hatları üzerindeki yerleşim 
yerleri tahliye edilmeli ve güvenli yerler 
inşa edilmeli, bunun için yeni bir iskan 
politikası belirlenmelidir. Güvenli 
Kamu arizelerinde yeni yerleşim yerleri 
kurulmalıdır. Kronik deprem ve 
heyelan riski olan yerleşim yerleri 
tahliye edilmelidir.
İSTANBUL FİNANS MERKEZİ
İstanbul Finans Merkezi bu yıl 
itibariyle açılacak, hazırlıklar tüm 
hızıyla devam ediyor. Uluslararası 
sermeyeyi ülkemize çekmek için 
yatırıma ve üretime yönelik cazip 
fırsatlar sunmak gerekir. Ayrıca, değerli 
madenler, altın ve gümüş para, dijital 
para ve kripto para içinde çalışma 
yapılmalıdır. Dijital para borsası 
kurulmalıdır. Altınbank kuruluyor, 
altın para yapılmalı ve faizsiz olarak 
hizmet vermelidir.
ULUSLARARASI KURULUŞLAR
BM, AB, D-8, G-8, G-20, BİRÇS, İİT, 
AFB, WTO, TÜRK DEVLETLER 
TEŞKİLATI, TÜRKSOY, NATO, 
AGİT, ASEAN, BİK, OECD, OPEC, 
APEC, KEİ, NAFTA, LAFTA, MİKTA, 
KİK, gibi uluslararası ekonomik 
kuruluşlar olmak üzere, Türk ve İslam 
Ülkeleri ile çok taraflı antlaşmalara 
imza atarak, yeni ekonomik ortak 
pazarlar ve işbirlikleri 
gerçekleştirmeliyiz. Türk Birliğini 
kurmalıyız. Rusya-Ukrayna 
çatışmasında Türkiye savaşın sona 
ermesi için tarafsız ve arabulucu olarak 
çok önemli bir görev icra etmiş ve 
diplomatik gücünü etkili olarak 
kullanmıştır. Suriye, Mısır, Suudi 
Arabistan, Libya ile de bu şekilde 
diplomatik görüşmeler ve ticari ilişkiler 
devam etmelidir.
Bütün bu önerilerin başarılı bir şekilde 
sonuçlanması için öncelikle Devlet ve 
Millet kaynaşması gerçekleştirilmelidir. 
Çalıştaylar ve arama konferansları 
yapılmalıdır. Asrımıza uygun yeni bir 
Ahilik modeli uygulamaya 
geçirilmelidir. Maddi sorunlara ve 
çözümlerine burada kısaca 
değindiğimiz gibi daha ayrıntılı olarak 
da katkı sunabiliriz. Manevi anlamda 
ise; ahlaklı insanlar yetiştirmek, dünya 
ve ahiret huzuru için, dini bir görev 
olarak her inanan mümin ve müslüman 
doğru ilim öğrenmeli, hakkı ve sabrı 
tavsiye etmeli, iyiliği emredip 
kötülükten sakındırmakla görevlidir. 
Madde bağımlılığı, deizim ve eşcinsellik 
gibi yanlış düşünce ve akımlara karşı 
gençliğimizi korumalıyız. Bu duygu ve 
düşünceler içerisinde sıhhat afiyet ile 
hayırlı bayramlar dileriz.
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МОДЕЛЬ СТРАТЕГИЧЕСКОГО РАЗВИТИЯ ТУРЦИИ
Мы представляем вашему вниманию то, что 
необходимо сделать, чтобы провести отпуск 
более красиво и мирно, а также сделать Турцию 
более пригодной для жизни. Сильная страна 
может быть достигнута здоровым и верным 
человеком, счастливой семьей, продуктивной 
экономикой и халяльной торговлей, сильной 
армией, нравственным поколением и 
жизненным порядком, который принимает 
Коран и Сунну в качестве критерия. Наша страна 
ежегодно выплачивает около 100 миллиардов 
долларов процентов, а ее зависимость от 
иностранной энергии составляет более 70 
миллиардов долларов. Мы должны перейти от 
денежной системы, основанной на процентах и 
долгах, к модели беспроцентной экономики века, 
основанной на производстве. Несмотря на 
экономические кризисы и пандемии в мире, мы 
можем стать сильными в кратчайшие сроки. 
Несмотря на эти негативные явления, в стране и 
за рубежом продолжается интенсивная борьба с 
терроризмом. Нет проблемы, которую Турция не 
могла бы решить, если правильные шаги 
предпринимаются вовремя и осуществляются 
правильными командами. Мы должны 
поддерживать хорошие услуги, которые были 
оказаны и выполняются, и наилучшим образом 
завершить недостающие и прерванные услуги.
ОБРАЗОВАНИЕ
В первую очередь следует скорректировать 
систему образования, по образцу финской 
модели образования, нам следует перестроиться 
в соответствии с собственной культурой и 
традициями. У нас были очень успешные 
учебные заведения, такие как Обсерватория, 
Медресе и Эндерун. Наши университеты должны 
быть структурированы в соответствии с 
информатикой и новыми технологическими 
разработками, как это делает Индия. 
Университеты США и ЕС открывают 
представительства в разных странах. Наши 
университеты должны иметь возможность 
открывать образовательные центры в разных 
провинциях и странах и конкурировать с миром. 
Прежде всего, студентов следует учить праву 
употребления, халяльному заработку и добрым 
нравам.
ПРОЦЕНТНЫЕ РАСХОДЫ
Турция должна избавиться от того, чтобы быть 
иностранно-зависимой страной с ежегодными 
процентными расходами в размере около 100 
миллиардов долларов и дефицитом счета 
текущих операций в экономике. Для этого; 
Должна быть принята Беспроцентная 
Финансово-Экономическая Система Ahi-Order. 
Капитал должен применяться таким образом, 
чтобы распространяться на базу и развивать 
производство, экспорт и торговлю. Покойный 
премьер-министр Эрбакан Ходжа 
продемонстрировал хороший успех с системой 
справедливого порядка и объединения, ее 
следует пересмотреть и применить повторно. 
Для кооперативов, компаний и холдингов 
должна быть разработана беспроцентная 
экономическая модель. Исламский общий рынок 
Медины и Организация Ахи, созданные Ахи 
Эврани Вели, должны быть переработаны и 
реализованы в соответствии с нашим веком.
НАЛОГ НА РАСПРЕДЕЛЕНИЕ ПРИБЫЛИ
Налог должен собираться справедливо в 
соответствии с распределением доходов, и 
должна быть создана система, обеспечивающая 
социальную справедливость. Многие товары и 
услуги должны облагаться справедливым 
налогом, например квоты, яхты, ювелирные 
изделия и изделия с бриллиантами, а также 
номерные знаки такси.
АПТЕКА-МЕДИЦИНА-ЗДОРОВЬЕ
В нашей стране исследования и разработки 
против лекарств, вакцин, эпидемий и 
хронических заболеваний должны быть 
расширены за счет совместной работы с 
Министерством здравоохранения, 
Министерством продовольствия и сельского 
хозяйства, концертами учреждений 
здравоохранения, проведением медицинских 
исследований, созданием медицинских 
лабораторий и медицинских институтов. 
Приоритет следует отдавать препаратам, 
закупленным за границей и по высоким ценам. 
Местные вакцины должны продолжать 
производиться под председательством 
институтов здравоохранения.
СПОРТ-Молодежь
Как молодое население, у нас есть важный 
потенциал, и мы должны правильно его 
использовать. Спортивные отборы должны 
производиться с юных лет по способностям, а 
ориентация на виды спорта - по способностям. 
Мы наблюдаем регресс в профессиональном и 
любительском спорте. У нас мало 
лицензированных спортсменов. Мы не можем 
участвовать в чемпионатах мира по футболу с 
2002 года. Мы должны реструктурировать 
спортивные отрасли в соответствии с 
техническими разработками.

СОЗДАНИЕ БРЕНДА-ПАТЕНТА
Мы должны создать не менее десяти брендов, 
которые представят нашу страну миру. Большой 
недостаток, что такое исследование до сих пор не 
проведено. Германия делает это своей 
промышленностью, Франция своей техникой, 
США разными продуктами. У нас до сих пор нет 
такого исследования. Такая концепция должна 
быть определена в кратчайшие сроки и при 
необходимости должна быть оказана 
государственная поддержка. Эти бренды должны 
стать лицом Турции, открывающейся миру. Это 
должна быть витрина Турции. Это может быть 
пищевая и сельскохозяйственная продукция, это 
может быть культурно-художественный продукт, 
это может быть промышленный продукт. Одна 
только эта статья является очень важным 
открытием. Это обязательно должно быть сделано.
ТОРГОВЛЯ С РЕГИОНОМ-ДАЛЬНИЕ СТРАНЫ
Мы должны развивать торговлю со странами 
региона. Мы должны осуществлять региональное 
сотрудничество и проекты общего рынка. Во-
первых, мы должны увеличить производство. 
производство по всем направлениям. 
Производство в сельском хозяйстве, текстильной, 
пищевой промышленности, науке, технике и 
промышленности. Мы должны развивать 
двустороннюю торговлю с соседними странами. 
Особенно страны Центральной Азии, Африки, 
Кавказа, Балкан, Черного моря и 
Средиземноморья. Мы должны торговать в 
собственной национальной валюте.
ТЕКСТИЛЬ
Текстильный сектор, который является одним из 
локомотивных секторов, обеспечивающих 
наиболее важный приток иностранной валюты в 
Турцию, должен быть возрожден. С пандемией 
возникла новая текстильная экономика. Особенно 
следует обращаться к мировым рынкам, и путь 
должен быть открыт. Семинары должны быть 
распространены по всей Анатолии. Африку надо 
изучать.
КУЛЬТУРА-ТУРИЗМ
Хотя это область, в которой мы проявляем 
настойчивость в мире, мы пережили большой спад 
во время пандемии. Туризм должен 
распространяться на весь год и на все провинции, 
проживание, морской туризм, природный туризм, 
т. Следует развивать исторический туризм, 
зимний туризм и религиозный туризм. 
Оздоровительный туризм набрал значительный 
оборот, его можно поднять на более высокий 
уровень. Природный туризм следует развивать в 
Черноморском регионе. Агентство по 
продвижению и развитию туризма Турции очень 
неадекватно. У Турции есть потенциал сделать 
гораздо больше. Запоминания не нарушены. 
Акции не проводятся в разные, новые страны.
СТРОИТЬ
TOKİ и Emlak Konut должны построить новые 
дома для малоимущих. Должна быть проведена 
городская трансформация, поселения на линиях 
разломов и в руслах рек должны быть перемещены 
в безопасные районы. Необходимо поддерживать 
строительную отрасль беспроцентными 
кредитами. Это даст большой толчок экономике.
МОРСКОЙ ТОРГОВЫЙ ФЛОТ
Мы страна, окруженная морями с трех сторон. У 
нас есть потенциал морской торговли, мы должны 
поднять его на более высокий уровень. Следует 
развивать морскую торговлю и морской 
транспорт. Мы должны создать морской торговый 
флот. Министерство морских дел должно быть 
воссоздано.
ЭНЕРГИЯ
Наша страна большая и развивающаяся. Мы 
должны избавиться от иностранной 
энергетической зависимости. Поэтому ядерная 
энергия является необходимостью. Следует 
использовать ядерную энергию. Строящиеся 
электростанции должны быть ускорены, и должны 
быть построены две новые электростанции. Мы 
удовлетворяем наши ежегодные потребности в 
энергии на сумму около 70 миллиардов долларов 
извне. Кроме того, следует оценить 
возобновляемые источники энергии. Мы должны 
построить новые НПЗ. Существующих НПЗ 
недостаточно. Продолжим поиски углеводородов 
в Средиземном и Черном морях. Исследования 
также следует проводить в Эгейском море и озерах 
Ван. Следует поощрять использование солнечной 
энергии в жилых домах. Использование 
солнечных батарей должно быть увеличено, 
особенно в провинциях с большим количеством 
солнечных дней.
МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОРГАНИЗАЦИИ
Должны быть организованы международные 
организации и чемпионаты Европы, мира и 
Олимпийские игры. Гонки Гран-при Формулы-1 
должны быть перенесены в нашу страну на 
постоянной основе. Привести Формулу-1 в нашу 
страну спустя 9 лет — это большой успех. Мы 
неоднократно заявляли о важности этого. 
Организации, которые нельзя удержать из-за 
войны, можно взять в России и на Украине.

ЗОНЫ СВОБОДНОЙ ТОРГОВЛИ
Мы должны увеличить количество 
соглашений о свободной торговле и зон 
свободной торговли. Мы должны 
разработать приложение для свободной 
зоны. В ювелирном секторе следует начать 
международное продвижение и маркетинг.
СОТРУДНИЧЕСТВО 
ГОСУДАРСТВЕННО-ЧАСТНЫЙ 
СЕКТОР-УНИВЕРСИТЕТЫ
Опять же, новые инвестиционные 
проекты должны реализовываться в 
партнерстве государства, частного сектора 
и делового мира. Мы также должны 
принимать международные ярмарки и 
рекламные организации.
ДОБЫЧА ПОДЗЕМНЫХ РЕСУРСОВ
Давайте не будем думать о наших 
подземных богатствах как о борных 
рудниках. Мы можем доставить другие 
наши рудники, такие как Platinum, 
Pladium, Rhodium и Neon Gazi, которые 
используются в производстве 
полупроводниковых микросхем, для 
производства и экспорта. У нас есть много 
предложений альтернативных решений, 
подобных этому, и мы можем реализовать 
эти предложения. Мы должны 
продолжить наши исследования 
углеводородов. Мы должны открыть 
новые буровые месторождения. MTA, 
TPO, BOTAŞ, TÜBİTAK должны 
возглавить эти исследования.
НАУКА-ПРОМЫШЛЕННОСТЬ-
ТЕХНОЛОГИЯ-ПРОМЫШЛЕННОСТЬ
Мы должны привести наши технопарки в 
более выгодные условия. В частности, 
следует оказывать такую поддержку, как 
арендная плата и налоги. Следует 
поддерживать высокотехнологичное 
производство и поощрять производство 
микрочипов. Отечественный автомобиль 
станет важным стартом. Следует 
поддерживать искусственный интеллект, 
3D-письмо, робототехнические изделия, 
космические технологии, металлургию, 
нанотехнологии, биотехнологии, 
цифровые технологии и отечественное 
программное обеспечение. У нас есть 
важные полезные ископаемые, такие как 
бор, платина, платий, родий и 
стратегический завод, такой как конопля, 
мы должны использовать их более 
эффективно и расширять 
производственные площади. KOSGEB, 
TUBITAK, TECHNOPARK и 
Министерство технологий должны оказать 
дополнительную поддержку.
АВТОМОБИЛЬНАЯ
Если бы автомобиль Devrim продолжил 
свое существование, сегодня он стал бы 
очень важным брендом. Многие важные 
инициативы были заблокированы. Были 
заблокированы очень важные инвестиции, 
такие как Nuri Demirağ, Vecihi Hürkuş и 
Nuri Killigil. У нас есть очень важные 
изобретатели и ученые. Мы упустили 
прекрасную возможность. TOGG и HABAŞ 
займут первое место среди гибридных 
электромобилей в мире.
БЕЗОПАСНОСТЬ-ОБОРОННАЯ 
ПРОМЫШЛЕННОСТЬ
Турция сделала важные разработки в 
оборонной промышленности. Были 
достигнуты важные достижения, такие как 
MIL-GEM, UAV-SİHA-TİHA, MIUS, 
Kızılelma, крылатая ракета, ударный 
вертолет, Kızılelma MIUS, танк Altay, 
авианосец, подводная лодка, Hisar-A, Hisar 
O, национальная пехотная винтовка. 
ASPILSAN-ASELSAN-HAVELSAN-
ROKETSAN-TAİ (TUSAŞ)-MKE выполняет 
важные услуги. Особое внимание следует 
уделить конструкции термобарической 
бомбы. Мы обретем большую мощь с 
постройкой ЗРК большой дальности, 
отечественных самолетов, авианосцев и 
завершением текущих проектов.
ПРОДОВОЛЬСТВИЕ-СЕЛЬСКОЕ 
ХОЗЯЙСТВО-ЖИВОТНОВОДСТВО
Самодостаточность очень важна в 
сельском хозяйстве. Еда стала 
стратегической областью. Пандемия, 
продолжение российско-украинской 
войны и неопределенность вызовут 
нехватку продовольствия, особенно 
пшеницы, в мире. Наша страна обладает 
очень богатым потенциалом в этой 
области. У нас есть продуктивные 
сельскохозяйственные бассейны. Нам 
нужно снова придать значение этой 
области. Поддержите местное исконное 
сельское хозяйство и домашний скот 
семенами, органическими удобрениями, 
кормами что должно произойти

Особенно следует поддерживать 
кочевых кочевников. Наши 
учреждения, такие как Министерство 
продовольствия и сельского хозяйства, 
TMO, TİGEM, TAGEM, ÇAYKUR, 
FİSKOBİRLİK, должны оказывать 
большую поддержку. Следует 
создавать сельскохозяйственные 
кооперативы и поддерживать 
производство. Потребность в еде и 
воде в мире увеличивается день ото 
дня. В Африке и во всем мире следует 
покупать водные бассейны, арендовать 
плодородные земли и заниматься 
органическим земледелием.
УПРАВЛЕНИЕ В ЧРЕЗВЫЧАЙНЫХ 
СИТУАЦИЯХ
Центры управления стихийными 
бедствиями и чрезвычайными 
ситуациями должны быть созданы во 
всех провинциях и районах, Турецкий 
план реагирования на стихийные 
бедствия обновляется. Поселения на 
руслах рек и линиях разломов должны 
быть эвакуированы и должны быть 
построены безопасные места, и для 
этого должна быть определена новая 
политика переселения. Новые 
поселения должны быть основаны на 
безопасных общественных землях. 
Населенные пункты с хроническим 
риском землетрясений и оползней 
должны быть эвакуированы.
СТАМБУЛЬСКИЙ ФИНАНСОВЫЙ 
ЦЕНТР
Стамбульский финансовый центр 
будет открыт в этом году, подготовка к 
нему идет полным ходом. Для 
привлечения международного 
капитала в нашу страну необходимо 
предлагать привлекательные 
возможности для инвестиций и 
производства. Кроме того, работа 
должна проводиться с драгоценными 
металлами, золотыми и серебряными 
деньгами, цифровыми деньгами и 
криптоденьгами. Должна быть создана 
биржа цифровой валюты. Altınbank 
создается, золотые деньги должны 
быть сделаны, и они должны служить 
беспроцентно.
МЕЖДУНАРОДНЫЕ 
ОРГАНИЗАЦИИ
ООН, ЕС, Д-8, Г-8, Г-20, ПТИЦЫ, 
ОИС, ВВС, ВТО, ОРГАНИЗАЦИЯ 
ТУРЕЦКИХ ГОСУДАРСТВ, 
ТЮРКСОЙ, НАТО, ОБСЕ, АСЕАН, 
РСС, ОЭСР, ОПЕК, АТЭС, ОЧЭС, 
НАФТА, ЛАФТА , Мы должны создать 
новые экономические общие рынки и 
сотрудничество, подписав 
многосторонние соглашения с 
турецкими и исламскими странами, 
особенно с международными 
экономическими организациями, 
такими как MIKTA, GCC. Мы должны 
создать Турецкий Союз. В российско-
украинском конфликте Турция 
сыграла очень важную роль 
нейтральной стороны и посредника в 
прекращении войны и эффективно 
использовала свою дипломатическую 
мощь. Дипломатические переговоры и 
торговые отношения с Сирией, 
Египтом, Саудовской Аравией и 
Ливией должны продолжаться в том 
же духе.

Для успешного завершения всех этих 
предложений, прежде всего, должно 
быть осуществлено слияние 
Государства и Нации. Следует 
проводить семинары и поисковые 
конференции. Должна быть 
воплощена в жизнь новая модель 
порядка Ахи, подходящая для нашего 
века. Поскольку мы кратко коснулись 
здесь финансовых проблем и их 
решений, мы также можем внести свой 
вклад более подробно. В духовном 
смысле; В качестве религиозного долга 
каждый верующий и мусульманин 
должен изучать правильную науку, 
советовать истину и терпение, 
предписывать добро и запрещать зло, 
как религиозный долг, чтобы 
воспитывать нравственных людей и 
для мира во всем мире и в будущей 
жизни. Мы должны защитить нашу 
молодежь от ложных мыслей и 
тенденций, таких как злоупотребление 
психоактивными веществами, деизм и 
гомосексуальность. В этих чувствах и 
мыслях мы желаем вам счастливого 
отпуска, здоровья и удовольствия.
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Europol'ün terör raporu: PKK Avrupa'dan para toplama 
faaliyetlerini sürdürüyor
Avrupa Birliği Polis Teşkilatı Europol'ün her yıl yayımladığı "Avrupa Birliği (AB) Terörizm 
Durumu ve Trendi 2022 Raporu"nda, PKK'nın Avrupa'dan topladığı yardımlarla faaliyetlerini 
sürdürdüğü belirtildi.

Raporda, PKK'nin Avrupa ülkelerindeki faaliyetlerinin, merkezi Belçika'da olan 
Avrupa Demokratik Kürt Toplum Kongresi (KCDK-E) isimli çatı kurumca 
koordine edildiği aktarıldı.
Kovid-19'a rağmen PKK'nın Avrupa genelindeki propaganda, protesto, üye ve 
para toplama faaliyetlerini sürdürdüğü kaydedilen raporda üyelik aidatı, 
yayımların satılması, özel etkinlik ve kampanyalarla Avrupa ülkelerinden örgüte 
para toplandığı ifade edildi.
Raporda, PKK'nın kara para aklama, uyuşturucu, haraç ve zorla para alma gibi 
suçları işlediğine dikkat çekildi.
Raporda ayrıca Aralık 2021'de Kimyasal Silahların Yasaklanması Örgütü'nü 
basmaya çalışan 44 PKK'lı göstericinin gözaltına alındığı hatırlatıldı.
Avrupa mahkemelerinden PKK'lılara ceza
Raporda, PKK'nın faaliyetlerini finanse etmek için, başta Almanya olmak üzere 
birçok Avrupa Birliği (AB) ülkesinde aktif olarak para topladığı bildirildi.
Ocak 2020'deki Belçika Yargıtayı'nın kararı nedeniyle Belçika'da PKK üyeleri 
hakkında mahkumiyet kararı verilmediği aktarılan raporda, diğer Avrupa 
ülkelerinde PKK üyeleri aleyhine mahkumiyete hükmedildiğine değinildi.
Ocak 2021'de Macaristan Mahkemesi tarafından Türk vatandaşı bir PKK 
mensubuna 2 yıl hapis cezası verildiği kaydedildi.
Raporda etnik ayrımcı terör faaliyetlerine katıldıkları gerekçesiyle tamamı Türk 
Vatandaşı 5 PKK üyesine Almanya'daki Stuttgart mahkemesi tarafından hapis 
cezası verildiği belirtildi.

Şubat 2021'de Koblenz şehrindeki Alman mahkemesi tarafından bir PKK üyesine örgüte 
yardım toplamak ve terörizmin finansmanı gerekçesiyle 2 yıl üç ay hapis cezası verildiği 
ifade edildi.
Mahkum edilen PKK'lının örgütün Almanya'daki bölge sorumlusu olduğuna ve yıllık 
yardım toplama faaliyetlerinde aktif görev aldığına dikkati çekildi.
DHKP-C terör örgütünün hücre oluşturma, insan kaçırma ve kurye eylemlerine işaret 
edilen raporda, örgüt üyesi bir kişinin Almanya'da mahkum edildiği bilgisi paylaşıldı.
Avrupa'dan PKK'ya gidişler sürüyor
Raporda, sol örgütler başta olmak üzere Avrupa ülkelerinden birçok kişinin YPG/
PKK'ya katılmak için Suriye'nin kuzeyine gittiği belirtildi.
PKK ve YPG'nin kamplarından Avrupa'ya dönenlerin radikal eylemlerde bulunma riski 
taşıdığı ve Avrupa'nın güvenliği açısından endişe unsuru olduğu hatırlatıldı.
Bireysel terör faaliyetleri
Raporda, Avrupa'da aşırı sağcı ve bireysel terör faaliyetlerinin hala en önemli risk 
unsuru olduğu bildirilerek, 2021'de AB içinde 15 terör saldırısının önlendiği ve bu 
operasyonlarda 338 kişinin terör şüphesiyle gözaltına alındığı kaydedildi.
Özellikle aşırı sağcı grupların Kovid-19 kısıtlamalarını da kullanarak terör 
propagandasına yönelik fikirlerini daha hızlı ve farklı mecralarda yayabildiklerine 
değinildi.
Raporda, Europol Direktrü Catherine De Bolle'nin "Ukrayna Rusya Savaşı, Avrupa'daki 
güvenlik sorunlarına kalıcı etkiler bırakacak. Savaş sebebiyle Avrupa'dan her iki tarafa 
da katılan gönüllü savaşçılar bulunurken çatışmaların Avrupa'daki radikal eğilimleri 
artıracağı görülüyor." değerlendirmesine yer verildi.                  KAYNAK:AA

Almanya'da 2 milyondan fazla kişi gıda yardımı alıyor
Almanya’da gıda yardım hizmetlerinden yararlananların sayısının yılbaşından bu yana 
yüzde 50 artışla 2 milyonu geçtiği bildirildi.

Almanya'da gönüllü gıda yardımı yapan Tafel Aşevi Derneği tarafından 
yapılan açıklamada, Kovid-19 salgını, enflasyon, Rusya'nın Ukrayna'ya 
açtığı savaş nedeniyle gıda yardımı alanların sayısının yılbaşından bu yana 
yüzde 50 arttığı ifade edildi.
Gıda yardımı alanlar arasında işsiz olanlar, düşük gelirli emekliler ile 
Ukrayna’dan gelen mültecilerin çoğunlukta olduğu belirtildi.
Almanya'da 962 şubesi bulunan Tafel Aşevi Derneği Başkanı Jochen 
Brühl, “Rakamların yüzde 50 artması yoksulluğun arttığının kanıtı. Bu 2 
milyondan fazla insanın gıda yardımına ihtiyacı olduğu anlamına geliyor” 
diye konuştu.

Aşevlerine gıda yardımı yapılması çağrısında bulunan Brühl taleplere 
yetecek kadar gıda ve çalışanları olmadığına dikkati çekerek, "Limitler 
doluyor hatta çoğu aşevinin aşıldı. Devlet bu insanların ihtiyaçlarını 
karşılamalı” ifadesini kullandı.
Yoksulluk Raporu’na göre, ülkede yoksulluk oranı geçen yıl yüzde 16.6 oldu.
Tafel Derneği Yöneticisi Sirkka Jendis ise Almanya’da her altı kişiden 
birinin yoksul olduğunu, toplum olarak bunu kabul etmemeleri gerektiğini 
belirtti.
KAYNAK:AA
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Доклад Европола о терроризме: РПК продолжает свою 
деятельность по сбору средств из Европы
В «Отчете о состоянии и тенденциях терроризма в Европейском союзе (ЕС) за 2022 год», ежегодно 
публикуемом Европолом, Полицейской организацией Европейского союза, говорится, что РПК 
продолжает свою деятельность за счет помощи, которую она получает из Европы.

В отчете указывалось, что деятельность РПК в странах Европы координирует 
зонтичная организация под названием Конгресс Европейского демократического 
курдского общества (KCDK-E) со штаб-квартирой в Бельгии.
В отчете указывалось, что РПК продолжала свою пропагандистскую, протестную, 
членскую деятельность и деятельность по сбору средств по всей Европе, несмотря 
на Ковид-19, и что деньги собирались из европейских стран за счет членских 
взносов, продажи публикаций, специальных мероприятий и кампаний.
В отчете указывалось, что РПК совершала такие преступления, как отмывание 
денег, наркотики, вымогательство и вымогательство.
В отчете также напомнили, что в декабре 2021 года были задержаны 44 
демонстранта РПК, которые пытались совершить набег на Организацию по 
запрещению химического оружия.
Приговор членов РПК европейскими судами
В отчете сообщалось, что РПК активно собирает деньги во многих странах 
Европейского союза (ЕС), особенно в Германии, для финансирования своей 
деятельности.
В отчете, в котором говорится, что из-за решения бельгийского кассационного 
суда в январе 2020 года обвинительный приговор членам РПК в Бельгии не был 
вынесен, упоминается, что обвинительные приговоры были вынесены в 
отношении членов РПК в других европейских странах.
Отмечалось, что в январе 2021 года гражданин Турции, член РПК, был 
приговорен венгерским судом к 2 годам лишения свободы.
В отчете указывалось, что 5 членов РПК, все граждане Турции, были 
приговорены к тюремному заключению судом Штутгарта в Германии на том 
основании, что они участвовали в этнически дискриминационной 
террористической деятельности.
В феврале 2021 года было заявлено, что член РПК был приговорен к 2 годам и 
трем месяцам тюремного заключения немецким судом в Кобленце по обвинению 

в сборе помощи для организации и финансировании терроризма.
Указывалось, что осужденный член РПК был региональным 
менеджером организации в Германии и принимал активное участие в 
ежегодных мероприятиях по сбору средств.
В отчете, в котором указывалось на формирование ячейки 
террористической организации DHKP-C, похищения людей и 
курьерские действия, сообщалось, что член организации был осужден в 
Германии.
Отправления из Европы в ПКК продолжаются
В отчете было указано, что многие люди из европейских стран, особенно 
левые организации, отправились в северную Сирию, чтобы 
присоединиться к YPG/PKK.
Напоминалось, что возвращающиеся в Европу из лагерей РПК и YPG 
рискуют совершить радикальные действия и представляют угрозу 
безопасности Европы.
Индивидуальная террористическая деятельность
В докладе констатировалось, что ультраправая и индивидуальная 
террористическая деятельность по-прежнему являются важнейшим 
фактором риска в Европе, а также отмечалось, что в 2021 году в ЕС было 
предотвращено 15 терактов и задержано 338 человек по подозрению в 
терроризме в эти операции.
Было отмечено, что особенно ультраправые группы смогли быстрее и по 
разным каналам распространять свои идеи о террористической 
пропаганде, используя ограничения, связанные с COVID-19.
В отчете директор Европола Катрин Де Болле сказала: «Война между 
Украиной и Россией будет иметь долгосрочные последствия для 
проблем безопасности в Европе. тенденции в Европе». оценка была 
включена.                                          ИСТОЧНИК: АА

Более 2 миллионов человек в Германии получают продовольственную помощь
Сообщается, что число людей, получающих продовольственную помощь в Германии, превысило 2 миллиона 
человек, что на 50 процентов больше, чем в начале года.
В заявлении Ассоциации суповых кухонь Tafel, оказывающей добровольную 
продовольственную помощь в Германии, указано, что число получателей 
продовольственной помощи увеличилось на 50 процентов с начала года из-за 
эпидемии Ковид-19, инфляции, и война России против Украины.
Констатировано, что среди получателей продовольственной помощи 
преобладают безработные, малообеспеченные пенсионеры и беженцы из 
Украины.
Йохен Брюль, президент Ассоциации суповых кухонь Tafel, которая имеет 962 
филиала в Германии, сказал: «50-процентное увеличение числа является 
доказательством того, что бедность растет. 

"Это означает, что более 2 миллионов человек нуждаются в 
продовольственной помощи", - сказал он.
Призывая к продовольственной помощи бесплатным столовым, Брюль 
указал, что у них не хватает еды и сотрудников для удовлетворения 
потребностей, и сказал: «Лимиты заполнены, и большинство бесплатных 
бесплатных столовых превышены. Государство должно удовлетворить 
потребности этих людей. ."
Согласно Докладу о бедности, уровень бедности в стране в прошлом году 
составил 16,6%.
Менеджер ассоциации Tafel Сиркка Йендис заявила, что каждый шестой 
человек в Германии беден, и они не должны мириться с этим как общество.
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İskeçe Seçilmiş Müftüsü Ahmet Mete'nin cenazesi toprağa verildi
Bir süredir kanser tedavisi gören ve dün 57 yaşında vefat eden İskeçe Seçilmiş 
Müftüsü Ahmet Mete, son yolculuğuna uğurlandı.

İskeçe Sünne Mahallesi'ndeki evinin 
önünde toplanan binlerce kişiyle Mete 
için dua edildi, helallik alındı.
Mete'nin tabutu, binlerce Batı Trakyalı 
Türk'ün eşliğinde omuzlar üzerinde 
taşınarak 2007'den beri görev yaptığı 
İskeçe Müftülüğüne getirildi.
Mete'yi son yolculuğuna uğurlamak 
üzere İskeçe'ye gelen TBMM Başkanı 
Mustafa Şentop, burada yaptığı 
konuşmada, kendisini uzun yıllardır 
tanıdığını belirterek, Mete'nin Batı 
Trakyalı Türk azınlık için verdiği 
hizmetleri anlattı.
Mete'nin naaşı, Müftülükteki merasimin 
ardından omuzlarda taşınarak 
İskeçe'deki Aşağı Mahalle Mezarlığı'na 
getirildi.
Cenaze törenine Mete'nin ailesi ve 
yakınları, TBMM Başkanı Şentop, 
TBMM İnsan Haklarını İnceleme 
Komisyonu Başkanı Hakan Çavuşoğlu, 
CHP Genel Başkan Yardımcısı ve Parti 
Sözcüsü Faik Öztrak ve beraberindeki 
heyet, MHP Grup Başkanvekili ve 
Sakarya Milletvekili Muhammed Levent 
Bülbül, BBP Genel Başkanı Mustafa 
Destici, Diyanet İşleri Başkanı Ali Erbaş, 
Bulgaristan Başmüftüsü Mustafa Hacı 
Aliş, Türkiye’nin Atina Büyükelçisi 
Burak Özügergin, Edirne Belediye 
Başkanı Recep Gürkan, protokol üyeleri 
ve binlerce Batı Trakyalı Türk katıldı.
Şentop, mezarlıkta yaptığı konuşmada, 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın selam ve taziyelerini iletti.
Mete'nin Batı Trakyalı Türk azınlık için 
çok sayıda hizmetinin bulunduğunu 
belirten Şentop, "Buradaki o büyük 
kalabalık, kendisinin hüsnühaline, 
Müslümanlığına, şuurlu bir dava adamı 
oluşuna şehadet ediyor. Biz de şahit 
olduk. Hep ölünceye kadar da bu 
şehadetimizi muhafaza edeceğiz." dedi.

Şentop, Türkiye'nin, Batı Trakyalı 
Türk azınlığın durumunu ve 
sorunlarını da yakından takip 
ettiğini vurguladı.

Cenaze namazını kıldıran Erbaş da 
törendeki büyük kalabalığa dikkati 
çekerek, "Bizler de musallaya gelip 
böyle namazımız kılındığında, 
namazımızın kalabalık cemaatlerle 
kılınmasını Rabb'im nasip eylesin." 
diye konuştu.
Mete'nin naaşı, kılınan cenaze 
namazının ardından toprağa 
verildi.

15 yıldır İskeçe Müftüsü olarak 
görev yapıyordu
Mete, 1965'te İskeçe'ye bağlı 
Yassıören köyünde dünyaya geldi.
İlköğrenimini Türkiye'de İstanbul 
Gaziosmanpaşa Bekirsami Dede 
İlkokulunda tamamlayan Mete, 
Gaziosmanpaşa İmam Hatip 
Lisesini bitirdi.
Mete, Uludağ Üniversitesi İlahiyat 
Fakültesindeki eğitiminin ardından 
1991'de Suudi Arabistan'daki 
Medine İslam Üniversitesinden 
mezun oldu.
Yükseköğrenimini Suudi 
Arabistan'da tamamlayan Mete, 
Batı Trakya'ya dönerek İskeçe 
Müftülüğü çatısı altında vaizlik ve 
Kur'an Kursu öğretmenliği 
görevlerinde bulundu.
Mete, 2000-2007 döneminde kendi 
köyü Yassıören'de imam olarak 
görev yaptı.
2007'de İskeçe Müftüsü seçilen 
Mete, Türk Azınlığı Vaaz ve İrşat 
Heyeti Asbaşkanı olarak da hizmet 
verdi.NMete, evli ve üç çocuk 
babasıydı.      KAYNAK:AA

Похороны Ахмета Мете, 
избранного муфтия Ксанти, были 
похоронены
Ахмет Мете, избранный муфтий Ксанти, который некоторое 
время лечился от рака и скончался вчера в возрасте 57 лет, 
прощался со своим последним путешествием.

Тысячи людей собрались перед его домом в 
районе Ксанти Сюнне, молясь за Мете и получая 
халяль.
Гроб Мете был перенесен на плечах в компании 
тысяч турок Западной Фракии и доставлен 
муфтию Ксанти, где он служит с 2007 года.
Мустафа Шентоп, спикер Великого 
национального собрания Турции, который 
приехал в Ксанти, чтобы попрощаться с ним в его 
последнем путешествии, заявил, что знает его 
много лет, и объяснил услуги, которые Мете 
оказал турецкому меньшинству Западной Фракии.
Тело Мете было перенесено на плечах после 
церемонии у муфтия и доставлено на кладбище 
Нижнего района в Ксанти.
Семья и родственники Мете, спикер парламента 
Шентоп, председатель парламентской комиссии 
по расследованию прав человека Хакан 
Чавушоглу, заместитель председателя НРП и 
официальный представитель партии Фаик Озтрак 
и сопровождающая делегация, заместитель 
председателя группы МХП и заместитель Сакарья 
Мухаммед Левент Бюльбюль, председатель BBP 
Мустафа Дестичи, президент по делам религии 
Али Эрбаш, главный муфтий Болгарии Мустафа 
Хаджи Алиш, посол Турции в Афинах Бурак 
Озюгергин, мэр Эдирне Реджеп Гюркан, члены 
протокола и тысячи турок из Западной Фракии.
В своем выступлении на кладбище Шентоп 
передал приветствия и соболезнования 
президента Реджепа Тайипа Эрдогана.
Заявив, что Мете оказал много услуг турецкому 
меньшинству Западной Фракии, Шентоп сказал: 
«Большая толпа здесь является свидетелем его 
доброй воли, ислама и того, что он является 
сознательным участником судебного процесса. 
Мы тоже были свидетелями этого. Мы всегда 
будем сохранять это мученичество, пока мы не 
умрем ". сказал.

Шентоп подчеркнул, что Турция также 
внимательно следит за ситуацией и 
проблемами турецкого меньшинства Западной 
Фракии.
Эрбаш, возглавивший погребальную молитву, 
обратил внимание на большую толпу на 
церемонии и сказал: «Да дарует нам Господь 
совершать наши молитвы в многолюдных 
собраниях, когда мы приходим в мусаллу и 
молимся вот так». он сказал.
Тело Мете было погребено после заупокойной 
молитвы.

Он служил муфтием Ксанти в течение 15 лет.
Мете родился в 1965 году в деревне Яссыорен 
провинции Ксанти.
Получив начальное образование в 
Стамбульской начальной школе 
Газиосманпаша Бекирсами Деде в Турции, 
Мете окончил среднюю школу Газиосманпаша 
Имама Хатипа.
Мете окончил Исламский университет 
Медины в Саудовской Аравии в 1991 году 
после получения образования в Университете 
Улудаг, факультет теологии.
Мете, получивший высшее образование в 
Саудовской Аравии, вернулся в Западную 
Фракию и работал проповедником и 
преподавателем курса Корана под крышей 
муфтия Ксанти.
Мете служил имамом в своей деревне 
Яссыорен с 2000 по 2007 год.
Мете, который был избран муфтием Ксанти в 
2007 году, также был заместителем 
председателя Комитета проповедей и 
наставлений турецкого меньшинства.
Мете был женат и имел троих детей.
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Pentagon, bütçe tasarısına ABD’nin Suriye’deki askeri varlığı 
için yasal yetki şartı eklendi
ABD Temsilciler Meclisi New York Vekili Demokrat Jamaal Bowman, 2023 savunma bütçesine 
ilişkin yasa tasarısına, ABD ordusunun Kongreden spesifik yasal bir yetkilendirme almadan 
Suriye’de asker bulundurmasını yasaklayan ekleme yaptı.

ABD Savunma Bakanlığının (Pentagon) 
2023 mali yılı bütçesini içeren ve ABD 
savunma harcamaları politikalarını 
belirleyen Ulusal Savunma 
Yetkilendirme Yasa (NDAA) tasarısına 
verilen ekleme ve düzeltmeler, 
Temsilciler Meclisi Kurallar 
Komitesinde tamamlandı.
Tasarıya, çeşitli konularla ilgili tam 650 
ekleme yapılırken, bu eklemelerden biri 
de ABD’nin Suriye’deki askeri varlığıyla 
ilişkiliydi.
New York eyaletinin Demokrat Vekili 
Jamaal Bowman, “ABD’nin Suriye’de 
devam eden askeri varlığının 
yasaklanması” başlığıyla tasarıya bir 
ekleme yaptı.
Eklemede, “Savaş Yetkileri Karar Yasası 
koşullarına uygun olarak yasal bir 
yetkilendirme olmaksızın, bu yasa 
(tasarısı) kapsamında veya başka şekilde 
Savunma Bakanlığına kullanım yetkisi 
verilen hiçbir fon, bu tasarının 
yasalaşmasından bir yıl sonradan 
itibaren ABD’nin Suriye’deki askeri 
varlığı için kullanılmaz.” ifadelerine yer 
verildi.
Bowman, tasarıya yaptığı başka bir 
eklemede ise Pentagon’un yurt dışındaki 
tüm operasyonlarının maliyetlerinin 
detaylarını kapsamlı şekilde kamuoyuna 
açıklaması talebinde bulundu.
İran destekli Irak milisleri detayı
NDAA tasarısına bir ekleme de Güney 
Carolina Vekili Cumhuriyetçi Joe 
Wilson tarafından yapıldı.Wilson, 
savunma bütçesi kapsamında Irak’ta 
kullanılacak paranın doğrudan veya 
dolaylı yollardan İran destekli bir milis 
grup olan Bedir Tugaylarına gitmesinin 
yasak olduğu koşulunu tasarıya ekledi.

Tasarıya, Afganistan ve Irak işgali için 
2001 ve 2002’de çıkarılan ancak daha 
sonra ABD’nin “Teröre karşı küresel 
savaş” politikası bağlamında birçok 
Orta Doğu ve Afrika ülkesinde 
kullanılan ve en son DEAŞ ile 
mücadele operasyonlarına yasal 
dayanak olarak öne sürülen Askeri 
Güç Kullanma Yetki yasalarının 
kaldırılmasını talep eden birden çok 
ekleme yapıldı.
Türkiye’nin F-16 alımını hedef alan 
ekleme de tasarıda
Yunan lobisine yakınlığı ile bilinen 
New Hampshire Vekili Demokrat 
Chris Pappas’ın ABD’nin Türkiye’ye 
F-16 satışını hedef alan eklemesi de
tasarıya eklendi.
Pappas, bu konuda iki tasarı sunmuştu
ancak Komitede eklemeye yönelik
muhalefetten dolayı bunlardan birini
geri çekmek durumunda kalmış,
diğerini revize etmişti.
Tasarıya giren eklemede, Türkiye’ye
F-16 satışının koşulu olarak ABD
Başkanının bu satışın Amerikan
menfaatlerine olduğunu beyan etmesi
ve bu uçakların Yunan hava sahasına
izinsiz girişlerde kullanılmayacağını
taahhüt etmesini öne sürüyor.
Tasarı, bu haliyle ilgili komitelerde ve
Genel Kurulda görüşülüp oylanacak.
Bu eklemeler aynı şekilde kabul
edildiği takdirde yasalaşması için ya
tasarının Senato versiyonunda yer
alması ya da Kongrenin iki
kanadından oluşan Konferans
Komitesinin iki versiyonu
birleştireceği tek tasarı metninde yer
alması gerekiyor.
KAYNAK: AA

Пентагон добавил в законопроект о 
юридическом разрешении военного 
присутствия США в Сирии
Исполняющий обязанности демократа из Нью-Йорка 
Джамаал Боуман добавил в законопроект об оборонном 
бюджете на 2023 год, запрещающий военным США размещать 
войска в Сирии без специального законодательного 
разрешения Конгресса.
Дополнения и поправки к Закону об ассигнованиях 
на национальную оборону (NDAA), который 
включает бюджет Министерства обороны США 
(Пентагон) на 2023 финансовый год и определяет 
политику расходов США на оборону, были 
завершены в Комитете по правилам Палаты 
представителей.
При том, что в законопроект было внесено 650 
дополнений по разным вопросам, одно из этих 
дополнений было связано с военным присутствием 
США в Сирии.
Исполняющий обязанности депутата от 
Демократической партии штата Нью-Йорк Джамаал 
Боуман внес в законопроект дополнение под 
названием «Запрет на дальнейшее военное 
присутствие США в Сирии».
В добавлении говорится: «Никакие средства, 
санкционированные Министерством обороны в 
соответствии с этим законом или иным образом, без 
законного разрешения в соответствии с 
положениями Закона о разрешении военных 
полномочий, не должны использоваться для 
военного присутствия Соединенных Штатов в 
Сирии через год после принятия закона. этого 
законопроекта». заявления были включены.
В качестве еще одного дополнения к законопроекту 
Боумен потребовал от Пентагона всестороннего 
раскрытия расходов на все его операции за рубежом.
Деталь поддерживаемых Ираном иракских 
ополченцев
Дополнение к законопроекту NDAA внес 
исполняющий обязанности республиканца из 
Южной Каролины Джо Уилсон.
Уилсон добавил в законопроект условие о том, что 
деньги, которые будут использоваться в Ираке как 
часть оборонного бюджета, не должны прямо или 
косвенно направляться в «Бригады Бадра», 
поддерживаемую Ираном группу ополченцев.

Разрешение на использование военной силы, 
которое было принято в 2001 и 2002 годах для 
вторжения в Афганистан и Ирак, но позже 
использовалось во многих странах Ближнего 
Востока и Африки в контексте политики США 
«глобальной войны с терроризмом» и было 
выдвинуто как правовая основа для самых 
последних операций против DEASH.Было 
внесено множество дополнений с требованием 
отмены законов.
Дополнение, касающееся закупки Турцией F-16, 
также включено в проект.
В законопроект также было внесено добавление 
заместителя демократа от Нью-Гэмпшира Криса 
Паппаса, который известен своей близостью к 
греческому лобби, нацеленному на продажу 
США F-16 Турции.
Паппас представил два законопроекта по этому 
вопросу, но был вынужден отозвать один из них 
и пересмотреть другой из-за возражений в 
Комитете по их дополнению.
В дополнении к законопроекту утверждается, что 
в качестве условия продажи F-16 Турции 
президент США заявляет, что эта продажа 
отвечает американским интересам и что эти 
самолеты не будут использоваться для 
несанкционированного проникновения в 
воздушное пространство Греции.
Проект в его нынешнем виде будет обсуждаться 
и голосоваться в соответствующих комитетах и 
на Генеральной Ассамблее. Если эти дополнения 
будут приняты таким же образом, они должны 
быть либо включены в сенатскую версию 
законопроекта, либо включены в текст единого 
законопроекта, где комитет конференции, 
состоящий из двух палат Конгресса, объединит 
две версии.        ИСТОЧНИК: АА
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BM'den, Karadeniz'den dünyaya tahıl nakliyatı konusunda 
Türkiye'nin çabalarına övgü
Birleşmiş Milletler Genel Sekreteri Antonio Guterres, Türkiye'nin Karadeniz'den güvenli tahıl 
nakliyatının gerçekleşebilmesi için ortaya koyduğu çabalara teşekkür etti.

New York'taki BM Genel 
Merkezi'nde gazetecilere 
açıklamada bulunan 
Guterres, Türk hükümetinin 
Rusya ile Ukrayna krizi 
arasında Karadeniz'den tahıl 
nakliyatı konulu İstanbul 
toplantısını düzenlemek için 
gösterdiği "seçkin çabalardan 
duyduğu memnuniyeti" dile 
getirdi.
Genel Sekreter Guterres, 
şunları söyledi:
"Bugün İstanbul'da, Ukrayna 
gıda ürünlerinin Karadeniz 
üzerinden güvenli şekilde 
ihraç edilmesini sağlamak 
için kararlı bir adıma tanık 
olduk. Türkiye hükümetine 
bu görüşmeleri 
gerçekleştirmek için 
gösterdiği olağanüstü çabalar 
ve ilerlemedeki önemli rolü 
için teşekkür ediyorum. 
Bugün, insanların acılarını 
dindirmek, dünyadaki açlığı 
hafifletmek, gelişmekte olan 
ülkeleri desteklemek ve bir 
miktar istikrar sağlamak için 
bir umut ışığımız var. Bu, 
kapsamlı bir anlaşma yolunda 
önemli ve temel bir adım."
Rus ve Ukraynalı yetkililere 
"yapıcı katılımları için" 
teşekkürlerini ileten Guterres, 
"Bugün İstanbul'dan gelen 
umut, bize diyaloğun 
önemini gösteriyor. 

Bu umut ışığından ilham 
alarak barış için çok ihtiyaç 
duyulan, müzakere edilmiş 
bir çözüme giden yolu 
aydınlatmaya yardımcı 
olalım." ifadesini kullandı.
İstanbul'daki dörtlü toplantı
İstanbul bugün, Türkiye, 
Rusya, Ukrayna ve BM 
yetkililerin de katılımıyla 
Ukrayna limanlarında 
bekleyen tahılın taşınmasını 
görüşmek üzere askeri bir 
toplantıya ev sahipliği yaptı.
Milli Savunma Bakanı 
Hulusi Akar, Ukrayna'dan 
hububat transferini 
görüşmek üzere düzenlenen 
dörtlü toplantıda, ilgili 
tarafların temsilcilerinin yer 
aldığı bir koordinasyon 
merkezi kurulmasına karar 
verildiğini duyurdu.
Toplantıda, limanların çıkış 
ve varış noktalarında ortak 
denetimlerin yapılması ve 
seyir güvenliğinin 
sağlanması konusunda bir 
anlayışa sahip olunduğunu 
söyleyen Akar, Ukrayna ve 
Rus heyetlerinin gelecek 
hafta Türkiye'de bir araya 
gelerek tüm detayları gözden 
geçireceklerini ve "alınan 
önlemleri" imzalayacaklarını 
kaydetti. 
KAYNAK: AA

ООН высоко оценивает усилия 
Турции по доставке зерна из Черного 
моря в мир
Генеральный секретарь ООН Антониу Гутерриш 
поблагодарил Турцию за усилия по безопасной 
транспортировке зерна из Черного моря.
 Выступая перед журналистами в штаб-квартире 
ООН в Нью-Йорке, Гутерриш выразил «восторг 
выдающимися усилиями» турецкого правительства 
по организации Стамбульской встречи по поставкам 
зерна из Черного моря на фоне российско-
украинского кризиса.
Генеральный секретарь Гутерриш сказал:
«Сегодня в Стамбуле мы стали свидетелями 
решительных действий по обеспечению безопасного 
экспорта украинских продуктов питания через 
Черное море. Я благодарю правительство Турции за 
его исключительные усилия, направленные на то, 
чтобы эти переговоры состоялись, и за его важную 
роль в их продвижении. пытаясь облегчить 
страдания людей, облегчить голод в мире, «у нас есть 
проблеск надежды на поддержку развивающихся 
стран и обеспечение некоторой стабильности. Это 
важный и фундаментальный шаг к всеобъемлющему 
соглашению».
Выразив благодарность российским и украинским 
официальным лицам за их «конструктивное 
участие», Гутерреш сказал: «Сегодняшняя надежда из 
Стамбула показывает нам важность диалога. Давайте 
вдохновимся этим маяком надежды, чтобы помочь 
осветить путь к более необходимо мирное решение 
путем переговоров». использовал фразу.

Четырехместная встреча в Стамбуле
В Стамбуле сегодня состоялось 
военное совещание с участием 
представителей Турции, России, 
Украины и ООН, на котором 
обсуждались вопросы 
транспортировки зерна, ожидающего 
в украинских портах. 
Министр национальной обороны 
Хулуси Акар сообщил о решении 
создать координационный центр с 
участием представителей 
заинтересованных сторон на 
совещании по обсуждению передачи 
зерна из Украины.
На встрече Акар сообщил, что у них 
есть понимание о совместных 
проверках в пунктах выхода и 
прибытия из портов и обеспечения 
безопасности мореплавания, и 
отметил, что украинская и российская 
делегации встретятся в Турции на 
следующей неделе, чтобы рассмотреть 
все детали и подписать " приняты 
меры».
ИСТОЧНИК: АА
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YOZGAT ABONE İL TEMSİLCİSİ 
Ramazan ÇEVİK
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NATO Genel Sekreteri 
Stoltenberg: PKK'ya karşı iş 
birliği makul ve önemli

Stoltenberg, Avrupa Parlamentosunun AB-NATO iş birliği ve Madrid 
Zirvesi'nin sonuçları konulu oturumuna katıldı, vekillerin sorularını yanıtladı.
AB-NATO arasında yeni bir ortak bildirinin gündemde bulunduğunu belirten 
Stoltenberg, "En kısa zamanda bunun üzerinde çalışmaya başlayacağız." dedi.
Stoltenberg, bildirinin AB ve NATO'nun belirlediği 74 ortak projenin 
uygulanması ve önceliklerin ana hatlarının belirlenmesi için önemli olduğunu 
söyledi.
Ukrayna'ya destek konusuna değinen Stoltenberg, "Şu anda odak noktası, 
Ukrayna'nın bağımsız ve egemen bir ulus olarak galip gelmesine yardımcı olmak 
için destek sağlamaktır. Odak, şimdi üyelik değil ama elbette yardım etmek, 
desteklemek ve savunma ile güvenlik kurumlarını modernize etmek için 
yaptıklarımız Ukrayna'yı bir noktada üyeliğe de yaklaştıracak." 
değerlendirmesini yaptı.
Üçlü muhtıra ve PKK'ya karşı iş birliği
Stoltenberg, İsveç ve Finlandiya'nın üyeliğiyle ilgili "Üçlü muhtıra halka açık. 
Herkes okuyabilir. Her ne konuda anlaştılarsa orada yazıyor. Ne eksik ne fazla." 
ifadelerini kullandı.
Muhtıradaki ana mesajın, üç ülkenin terörle mücadelede daha fazla birlikte 
çalışacakları olduğunu belirten Stoltenberg, "PKK, AB'ye göre terörist bir 
örgüttür. PKK, İsveç, Finlandiya ve tüm AB üyelerince terörist kabul ediliyor. 
İstihbarat paylaşımı, birlikte çalışma ve iade taleplerine cevap verme, makul ve 
önemli." diye konuştu.
Stoltenberg, özellikle iade talepleriyle ilgili kararların iç hukuk ve Suçluların 
İadesine Dair Avrupa Sözleşmesi dahilinde yapılacağını ifade etti.
AP vekillerine çağrı
İki ülkenin üyelik süreçlerinin tamamlanmasıyla ilgili Stoltenberg, şunları 
kaydetti:
"30 parlamentonun onaylamasına ihtiyacımız var. Ulusal parlamentolarınızdaki 
arkadaşlarınızla konuşarak, onları İsveç ve Finlandiya'nın katılımlarının 
mümkün olan en kısa sürede onaylanması için teşvik ederek bana yardım 
edebilirsiniz."                                                                                      KAYNAK:AA

NATO Genel Sekreteri Jens Stoltenberg, PKK'nın 
İsveç ve Finlandiya dahil tüm Avrupa Birliği (AB) 
üyelerince terörist kabul edildiğini, örgüte karşı iş 
birliğinin gayet makul ve önemli olduğunu söyledi.

Генсек НАТО Столтенберг: 
Сотрудничество против РПК 
разумно и важно
Генеральный секретарь НАТО Йенс Столтенберг 
заявил, что РПК считается террористической всеми 
членами Европейского союза (ЕС), включая Швецию и 
Финляндию, и что сотрудничество против этой 
организации очень разумно и важно.

Столтенберг принял участие в заседании Европарламента, посвященном 
сотрудничеству ЕС-НАТО и итогам Мадридского саммита, и ответил на 
вопросы депутатов.
Заявив, что на повестке дня стоит новое совместное заявление ЕС и 
НАТО, Столтенберг сказал: «Мы начнем работать над ним как можно 
скорее». сказал.
Столтенберг сказал, что декларация важна для реализации 74 совместных 
проектов, определенных ЕС и НАТО, и для определения приоритетов.
Касаясь вопроса поддержки Украины, Столтенберг сказал: «В настоящее 
время основное внимание уделяется оказанию поддержки, чтобы помочь 
Украине стать независимой и суверенной страной. Сейчас основное 
внимание уделяется не членству, а, конечно, помощи, поддержке и 
модернизации обороны и безопасности. То, что мы делаем, в какой-то 
момент приблизит Украину к членству", - сказал он. дал свою оценку.
Трехсторонний меморандум и сотрудничество против РПК
«Трехсторонний меморандум является публичным. Его может прочитать 
любой желающий. Там написано все, о чем они договорятся. Ни больше, 
ни меньше», — сказал Столтенберг. использовали фразы.
Заявив, что основная идея меморандума заключается в том, что три 
страны будут больше сотрудничать в борьбе с терроризмом, Столтенберг 
сказал: «Рабочая партия Курдистана является террористической 
организацией в соответствии с ЕС. РПК считается террористической 
организацией в Швеции, Финляндии и все члены ЕС. Обмен 
разведывательными данными, совместная работа и ответы на запросы об 
экстрадиции. , разумно и важно». он сказал.
Столтенберг заявил, что решения по запросам об экстрадиции будут 
приниматься в рамках внутреннего законодательства и Европейской 
конвенции о выдаче.
вызов прокси AP
Что касается завершения 
процессов членства двух 
стран, Столтенберг сказал:
«Нам нужна ратификация в 
30 парламентах. Вы можете 
помочь мне, поговорив со 
своими друзьями в 
национальных парламентах и 
посоветовав им как можно 
скорее ратифицировать 
присоединение Швеции и 
Финляндии».
ИСТОЧНИК: АА
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Bahçeli: Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı 
tanıyınız, anlayınız, anlatınız
MHP lideri Bahçeli, 15 Temmuz anmasında yaptığı konuşmada Cumhurbaşkanı Erdoğan'ı övdü: 
"Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı tanıyınız, anlayınız anlatınız."

Milliyetçi Hareket Partisi (MHP) Genel Başkanı Devlet Bahçeli 15 
Temmuz'un yıl dönümü için düzenlenen törende bir konuşma yaptı.
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan'ın da katıldığı İstanbul 
Saraçhane Meydanı’nda düzenlenen anmada Bahçeli “Türkiye ve Türk 
milleti karşısında saf saf toplanıp sıralanan odaklarla can pahasına da 
olsa mücadeleden kaçınmayız, kararsızlık geçirmeyiz. Bu kapsamda, 
Türkiye’mizin bugünkü hassas ortamında siyasi çetele tutmayız, 
çıkarlarımızı düşünmeyiz, aksini yapanları da hoş görmeyiz. Bunu 
yapanlara da zillet deriz, elimizin tersiyle iteriz. Ganimet avcılığı 
yapmak için devreye girenlere, karmaşadan mal kaçırma hevesinde 
olanlara, sürekli gizli gündemlerine yatırım yapanlara sabır ve 
demokratik tavrımızla direnir, bunların da oyununu çatır çatır 
bozarız. Bilinmelidir ki Türkiye, kimsesiz ve metruk bir ülke değildir” 
dedi.
Bahçeli 'son söz' diyerek konuşma metninin dışına çıktı ve şu ifadeleri 
kullandı: "Bunu yanlış yorumlamayınız, yanlış anlamayınız ama 
dikkatinizi çekmek için söylüyorum.  Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı 
tanıyınız. Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı anlayınız. Sayın Recep Tayyip 
Erdoğan'ı anlatınız."
Devlet Bahçeli'nin konuşması şöyle: 
BU VATANA LEKE DÜŞÜRÜLMEMİŞTİR: 15 Temmuz FETÖ darbe 
ve işgal teşebbüsü esnasında vatanını ve milletini kahramanca 
müdafaa eden aziz şehitlerimize Allah’tan rahmet, gazilerimize uzun, 
huzurlu ve sağlıklı bir ömür diliyorum. Türk milleti gazi bir millettir. 
Türk devleti gazi bir devlettir. Ölürsem şehit kalırsam gaziyim diyen 
soylu bir iradeyi yenecek, yıkacak, geçecek, teslim alacak muhasım bir 
güce henüz dünya üzerinde tesadüf edilmemiş, bundan sonra da 
edilemeyecektir. Aziz milletimiz işte böyle bir iradenin övüncüdür. 
2016 yılının 15 Temmuz’unu 16 Temmuz’a bağlayan gecede 
yaşananlar bu övüncün beratı ve belgesidir. Nice ateş çemberleri 
yarılarak bugünlere ulaşılmıştır. Nice badirelere direnç gösterilerek bu 
cennet vatana leke düşürülmemiştir.
AZ KALSIN TÜRKİYE TARİH SAHNESİNDEN SİLİNECEKTİ: Tam 
altı yıl evvel az kalsın Türkiye işgal edilecekti. Az kalsın, emek emek 
bugünlere gelen, şehidin, şühedanın göz nuru olan Türkiye 
Cumhuriyeti tarih sahnesinden silinip gidecekti. Nitekim tehlike bu 
kadar ileri noktadaydı. Hamd olsun, milletimizin iftihar edilecek 
feraset ve fedakârlığı sayesinde teröristler hak ettikleri tepkiyi şiddet ve 
cesaretle görmüşlerdir. Milli birlik ve dayanışma ruhu FETÖ’yü 
durdurmuş, hesaplarını boşa çıkarmıştır. Uzun zamandır özlemini 
çektiğimiz kardeşlik ve yardımlaşma duygusu ayağa kalkarak; 
zalimlerin kullandığı tankın, uçak ve helikopterlerin önünü perdelemiş 
ve son aşamada da imha etmiştir. FETÖ, Türkiye’ye pusu kurmuş, 
tuzağa çekmiştir. Demek ki bu soysuz ve kansızlar, vatanı koruyoruz 
bahanesi altında, kast ve ihanet etmenin alt yapısını oluşturmuşlar, 
müdahale için uygun zamanı kollamışlardır. FETÖ hem ordumuza 
kadar sızmış hem de devletin tüm kılcal damarlarına nüfuz etmiştir.
ESKİ DEFTERLERİN SAYFALARINI KALDIRMAK 
ANLAMSIZDIR: Birliğimizi ve beraberliğimizi daha da 
güçlendirmemizin tarihi zorunluluk olduğu şu günlerde, yeni 
tartışmalara kapı aralamak, eski defterlerin sayfalarını kaldırmak bize 
göre anlamsızdır, faydasızdır. 15 Temmuz’dan bir yanda ibret almak, 
diğer yanda da ders çıkarmak lazımdır. Siyasi düşüncesi, parti aidiyeti, 
fikri kaynağı ne olursa olsun herkesin ortak hassasiyeti, ortak gayesi 
Türkiye’nin varlığı ve bağımsızlığı üzerinde tam bir mutabakat 
sağlamak olmalıdır. Hepimizin vazgeçilmeyecek hedefi Türk vatanının 
bölünmez bütünlüğünü kopmaz esaslara bağlamaktır. Devletin ve 
milletin bekası her türlü siyasi angajman ve arayışın önündedir. 

SİYASİ KAMPLAŞMADAN UZAK DURMAK LAZIM: 
Samimiyetle ve inançla, üstelik altını kalın bir şekilde 
çizerek vurgulamak isterim ki, bu kadar etrafımız 
kuşatılmışken, siyasi kamplaşma ve çekişmeler en çok uzak 
durmamız gereken mayınlı alandır. Yürekler toplu 
vurmazsa, hain ve husumet cephesi bir kez daha şansını 
deneyecektir. Türk milleti, 15 Temmuz akşamından 
itibaren hiçbir ayrım gözetmeksizin nasıl kucaklaşıp 
meydanlarda demokrasinin namusunu müdafaa ettiyse, 
ülkenin istiklal ve istikbaline de aynı şekilde müdafaa 
edecektir. İnancım budur, beklentim bu şekildedir.
BUNU YAPANLARA DA ZİLLET DERİZ: Siyasi ve 
ideolojik aidiyeti ne olursa olsun, her vatandaşımız Türk 
milleti kimliğinde buluşmalıdır, milli ve üniter devletimizi 
yaşatma hususunda kararlı duruşunu korumalıdır. 
Türkiye’den yana olanlarla Türkiye’nin karşısında 
duranların mücadelesi bitmeyecektir. Kaldı ki 15 Temmuz 
gecesi başkentine ateş yağan bir ülkenin, bir milletin başka 
bir seçeneği yoktur. Bunu görüyor, buna inanıyoruz. 
Türkiye ve Türk milleti karşısında saf saf toplanıp 
sıralanan odaklarla can pahasına da olsa mücadeleden 
kaçınmayız, kararsızlık geçirmeyiz. Bu kapsamda 
Türkiye’mizin bugünkü hassas ortamında, siyasi çetele 
tutmayız, çıkarlarımızı düşünmeyiz, aksini yapanları da 
hoş görmeyiz. Bunu yapanlara da zillet deriz, elimizin 
tersiyle iteriz. Ganimet avcılığı yapmak için devreye 
girenlere, karmaşadan mal kaçırma hevesinde olanlara, 
sürekli gizli gündemlerine yatırım yapanlara sabır ve 
demokratik tavrımızla direnir, bunların da oyununu çatır 
çatır bozarız. Bilinmelidir ki, Türkiye kimsesiz ve metruk 
bir ülke değildir. Ve Türkiye asla zillete düşmeyecektir.
KÜRESEL VAHŞET PROJELERİNİN İÇİMİZE 
UZANMIŞ MAŞALARI: Türkiye’nin ihtiyacı; farklıları 
kaşıyan değil birleştiren, ayrılıkları kışkırtan değil 
kucaklayan, kimlikleri tahrik eden değil millet kimliğinde 
buluşturan, dirliği ve düzeni bozmak isteyene ise hak ettiği 
ağır dersi veren bir iradedir. Bu irade tecessüm ve tezahür 
etmiştir. Bunun yanında, 2023 yılında çok daha müessir 
ölçüde yarınları inşa ve ihya edecektir. Biz Türk milletini 
yaşatma konusunda and içmiş, ecdada ve tarihe söz vermiş 
vatan sevdalılarıyız. 15 Temmuz gecesi, gökyüzümüzde 
kanunsuz uçak uçurup helikopter gezdirenler, o alçaklara 
methiye düzenler, hatta onların mağdur olduğunu iddia 
edenler Haçlı işbirlikçisidir, küresel vahşet projelerinin 
içimize kadar uzanmış maşalarıdır. Bu maşaları tutan eller 
kirlidir, kanlıdır ve alayı birden Türk’ün ezeli ve ebedi 
düşmanlarıdır.
GÜLEN SİLAH GİBİ KULLANILMIŞTIR: Tarihimizde hiç 
görülmemiş, hiç de yaşanmamış ne varsa 15 Temmuz 
gecesinden 16 Temmuz sabah saatlerine kadar vuku 
bulmuştur. Müstevli emeller yıllarca din kisvesi altında 
üremiş, himmet ve hidayet adıyla kuytu köşelerde 
gizlenmiş, güçlenip ortaya çıkmak için uygun zaman ve 
zemin kollamıştır. FETÖ’cü teröristler üçüncü bin yılda 
Asya’nın Hıristiyanlaştırılmasına hizmetle 
görevlendirilmiş, sözde Kürdistan’ın doğumunu 
hızlandırmak için tembihlenmiş insanlığın ve inancın yüz 
karalarıdır. Türkiye’yle hesabı olan, Türk milletinin 
tarihsel kimliğinden rahatsız olan çevreler teröristbaşı 
Gülen’i koz olarak ellerinde tutmuşlar, bir canlıdan, sözde 
bir dini grup ve cemaatten şiddetli bomba imal etmişlerdir. 
FETÖ’cü terör çetesi kimin işine yarıyorsa, kimin 
hedeflerine uyuyorsa onun tarafından silah gibi 
kullanılmıştır. Türk tarihinin farklı dönemlerinde nice 
darbe ve ihtilal denemeleri vardır ve yaşanmıştır. Ancak 
hiçbiri 15 Temmuz musibeti kadar bu milleti sarsmamış, 
bu kadar derin çatlak ve yarılmalara neden olmamıştır.
HOŞGÖRÜ VE UZLAŞMAYI CANLI TUTACAĞIZ: 15 
Temmuz bir işgal teşebbüsüdür ve bunun tarafları 1919’lu 
yıllardaki emperyalist komplonun uyuyan hücrelerinden 
başkası değildir. 15 Temmuz’da TBMM’yi bombalayan 
hainlerle, 1920’lerde Söğüt’te kutlu ceddimiz Osman 
Gazi’nin türbesini tekmeleyen, Ertuğrul Gazi’nin türbesini 
talan edip haç asan barbarlar arasında en ufak bir fark 
yoktur. Üzerinde yaşadığımız topraklar tarih boyunca 
Türk’ün kanıyla mühürlenmiş ve sulanmıştır. Mensup 
olduğumuz millet asırlardan beri çok şükür bağımsızlığına 
ve onuruna tavizsiz düşkün olmuştur. Bununla hem 
övüneceğiz, hem çok çalışacağız. Rehavete kapılmayacağız, 
tehditlere ise kulak asmayacağız. 

Hem kardeşçe yaşayacağız, hem de birbirimize saygı duyup 
hoşgörü ve uzlaşmayı canlı tutacağız. Bizim bizden başka 
dostumuz yoktur. Bunu bileceğiz ve asla bu gerçeği 
unutmayacağız.
CUMHUR İTTİFAKI BU ÖZLEMDEN DOĞDU: 15 
Temmuz’da millet kenetlendi, birleşti, oyunu gördü ve 
oyuncuların maskesini düşürdü. Bu birlik ruhunun devamı 
mutlaka korunmalıdır. Artık kısır gerilimlerle oyalanacak 
vakit yoktur. Vatan, bayrak ve mukaddesat ortak 
paydasında Türkiye’nin şeref ve haysiyetini cihana 
savunmak hepimizin milli görevi, ecdada da manevi 
borcudur. Eğer birlik olmazsak, eğer Türk milleti şemsiyesi 
altında toplanmazsak, eğer siyasi ve ideolojik önyargıları 
geri plana itmez, dayanışma ruhunu ayakta tutamazsak son 
vatanımızda selamızı verecek imamı arasak bile bulamayız. 
Cumhur İttifakı da bu özlemden doğmuştur. Cumhur 
İttifakı da bu uğurda hissesine şehadet düşse bile, buna seve 
seve baş göz üstüne diyecek, gereğini yapacak atılganlığı ve 
fedakârlığı şartsız gösterecektir.
ARA REJİM HEVESLİLERİ: Demokrasi dışı arayışların 
kaynağını, ülkenin kötüye gittiğine, sistemin rayından 
çıktığına dair temelsiz ve asılsız kaygılar oluşturmuştur. 
Yıllardır birbirini besleyen ve birbirine güç aktaran bir 
döngü ile “önce ekonomik kriz, sonra toplumsal bunalım ve 
ardından yönetim istikrarsızlığı” talihsiz bir çark olarak 
milletimizin ve demokrasimizin üstünde dönüp durmuştur. 
Siyasetçiden umudu kesenlerin, inandıkları değerler 
üzerinde tehlikeler vehmedenlerin veya bir türlü milletle 
kucaklaşamayıp yönetimden uzak kalanların en büyük 
arzusu demokrasiyi “by pass” ederek iktidara kısa yoldan ve 
sandık dışından gelebilmek olmuştur. Buna uluslararası 
kumpası ve emperyalizmin değişik kanal ve aktörlerle 
taarruzunu eklemek sanıyorum isabetli olacaktır. Bu sebeple 
demokrasinin işlediği dönemlerde bile olağanüstü 
beklentiler eksik olmamıştır. Duygu ve niyetlerini sürekli 
sıcak tutan ara rejim heveslileri ile yönetime müdahale 
çığırtkanları, siyaset dışı araçları ve arayışlarını sürdürerek 
ülkemizin talihsiz bir gerçeği olarak bugünlere kadar 
gelebilmişlerdir.
TÜRK MİLLETİNİ SIÇRATMANIN PEŞİNDEYİZ: Zorlu 
imtihanlardan geçen demokrasimiz üzerinde dolaşan kara 
bulutları kovmak, anti demokratik eğilimlerin önünü 
kesmek elbette ki çözümü siyaset içinde gören ve görmesi 
gerekenlerin en önde gelen sorumluluğudur. Biz bu 
sorumluluğun idrakindeyiz. Türk milletini, çağlar üzerinden 
sıçratmanın peşindeyiz. Medeniyetler ve milletler 
mücadelesinde öne çıkmanın hedefindeyiz. Allah’ın izniyle 
de başaracağız, İl’a-yı Kelimetullah’ın sancağını sonuna 
kadar taşıyacağız. Çağrımız birliğe ve dirliğedir. Çağrımız 
önce ülkem ve milletim diyen her insanımızadır. Çağrımız 
milli birlik ve huzurlu yarınlaradır. Her yöremizi aziz, her 
insanımızı kardeş bilen herkesle omuz omuza yürüyemeye 
varız, buna hazırız, zilletin oyunlarını bozmak için 
tetikteyiz. Bizim birbirimize çok ihtiyacımız vardır.
KÜÇÜK HESAP YAPANLARI MAĞLUP ETME GÜNÜ: 
Anayasal düzeni zor kullanarak ve silah yoluyla 
değiştirmeye kalkışanların senaryolarını tamamen yırtıp 
atmak için bir olalım, beraber olalım, doğudan batıya, 
güneyden kuzeye büyük bir millet olduğumuzu dosta da 
düşmana da ispat edelim. Türkiye bizimdir, herkes 
Türkiye’dir. Türk milleti ayrılık kabul etmeyen, varlığının 
bedelini kanla, fedakarlıkla ödemiş büyük bir kudrettir. 
Doğrulalım, ayağa kalkalım, hainleri güldürmeyelim, 
darbecilere el ovuşturmayalım, bağımsızlığımızın sembolü 
ay yıldızlı al bayrak altında hep beraber toplanalım. Korku 
aşılayanlara, korkuluk dikip siyasi istismar çetelesi tutanlara 
fırsat vermeyelim, Türkiye’yi yaşatalım, payidarlığına 
cansiperane şekilde hizmet edelim. Gün dayanışma 
günüdür. Gün kardeşliğimizi tescil ve teyit etme günüdür. 
Gün büyük düşünme, istiklalimize sahip çıkma, küçük 
hesap yapanları, dağılmamızı gözleyenleri mağlup etme 
günüdür.
ERDOĞAN'I ANLAYINIZ: Aziz İstanbullular, son söz 
olarak bu memleketin evladı bir siyasi partinin 
sorumluluğunu taşıyan bir vatan evladı olarak sizlere 
diyorum. Bunu yanlış yorumlamayınız, yanlış anlamayınız 
ama dikkatinizi çekmek için söylüyorum. Sayın Recep 
Tayyip Erdoğan'ı tanıyınız. Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı 
anlayınız. Sayın Recep Tayyip Erdoğan'ı anlatınız aziz 
İstanbullular."   KAYNAK:AA
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Бахчели: узнать, понять, объяснить г-н Реджеп Тайип Эрдоган
Лидер ПНД Бахчели похвалил президента Эрдогана в своей речи на поминках 15 июля: «Познакомьтесь с г-ном Реджепом 
Тайипом Эрдоганом, поймите, объясните».
Председатель Партии националистического движения (ПНД) 
Девлет Бахчели выступил на церемонии, посвященной 
годовщине 15 июля.
На церемонии, состоявшейся на площади Сарачане в Стамбуле, 
где также присутствовал президент Реджеп Тайип Эрдоган, 
Бахчели сказал: «Мы не избегаем борьбы, даже ценой наших 
жизней, с очагами, собравшимися рядами против Турции и 
турецкого народа. , и мы не будем в нерешительности. В этом 
контексте мы не ведем политических счетов в нынешней 
чувствительной среде Турции, не думаем о своих интересах и не 
терпим тех, кто поступает наоборот. Мы называем тех, кто это 
делает, позором, мы отталкиваем их тыльной стороной руки. С 
нашим терпением и демократическим отношением мы 
противостоим тем, кто вмешивается, чтобы охотиться за 
добычей, тем, кто стремится вывезти контрабандой товары из 
хаоса, и тем, кто постоянно вкладывает средства в свои скрытые 
планы, и мы ломаем их игру в трещину. Следует знать, что 
Турция не является одинокой и заброшенной страной.
Бахчели, сказав «последнее слово», вышел за рамки текста 
выступления и использовал следующие выражения: «Не поймите 
это неправильно, не поймите неправильно, но я говорю это, 
чтобы привлечь ваше внимание. Познакомьтесь с г-ном 
Реджепом Тайипом Эрдоганом. . Поймите г-на Реджепа Тайипа 
Эрдогана. Скажите мне».

Речь государства Бахчели выглядит следующим образом:
НАРОД НЕ ПОВРЕЖДЕН: Желаю Божией милости нашим 
мученикам, героически защитившим свою Родину и народ во 
время переворота и попытки вторжения ФЕТО 15 июля, и желаю 
нашим ветеранам долгой, мирной и здоровой жизни. Турецкая 
нация – нация-ветеран. Турецкое государство – государство-
ветеран. Противостоящая сила, которая победит, низвергнет, 
настигнет и отдаст благородную волю, говорящую, если я умру, 
если я останусь мучеником, что я ветеран, еще не встречалась в 
мире и не будет возможна в будущее. Наш любимый народ 
является гордостью такой воли. То, что произошло в ночь с 15 на 
16 июля 2016 года, является свидетельством и документом этой 
гордости. Хорошие огненные круги были разделены, и 
сегодняшний день наступил. Эта небесная родина не была 
запятнана сопротивлением многим невзгодам.

ТУРЦИЯ ХОТИТ БЫТЬ ИСКЛЮЧЕНА ИЗ ИСТОРИЧЕСКОЙ 
СЦЕНЫ: Шесть лет назад Турция была почти оккупирована. 
Одним словом, Турецкая Республика, дошедшая до наших дней с 
огромными усилиями и явившаяся светом мученикам и 
сомневающимся, исчезла бы со сцены истории. Действительно, 
опасность была так далеко впереди. Благодаря дальновидности и 
самопожертвованию нашей нации, которыми можно гордиться, 
террористы получили ответ, которого они заслуживают, с 
жестокостью и мужеством. Дух национального единства и 
солидарности остановил ФЕТО и разбил его расчеты. Чувство 
братства и сотруднич ества, которого мы жаждали, вставая; Он 
заблокировал танки, самолеты и вертолеты, используемые 
угнетателями, и уничтожил их на финальном этапе. FETO 
устроила засаду и поймала Турцию в ловушку. Это означает, что 
эти выродившиеся и обескровленные люди создали 
инфраструктуру касты и предательства под предлогом защиты 
Родины, и выжидали подходящего момента, чтобы вмешаться. 
ФЕТО не только проникла в нашу армию, но и проникла во все 
капилляры государства.

Бессмысленно удалять страницы старых тетрадей: в наши дни, 
когда укрепление нашего единства и солидарности является 
исторической необходимостью, для нас бессмысленно и 
бесполезно открывать двери для новых дискуссий и удалять 
страницы старых тетрадей. Нужно извлечь урок из 15 июля, с 
одной стороны, и выучить урок, с другой. Независимо от их 
политической мысли, партийной принадлежности или 
интеллектуального источника, всеобщее чувство и общая цель 
должны состоять в том, чтобы достичь полного согласия в 
отношении существования и независимости Турции. 
Неотъемлемой целью всех нас является связать неделимую 
целостность турецкой родины нерушимыми принципами. 
Выживание государства и нации важнее любых политических 
обязательств и стремлений.
МЫ ДОЛЖНЫ ДЕРЖАТЬСЯ ОТ ПОЛИТИЧЕСКОГО 
КЕМПИНГА: Я хотел бы с искренностью и верой подчеркнуть, 
более того, подчеркнув это смелым образом, что политическая 
поляризация и конфликты являются заминированными 
территориями, от которых мы должны держаться подальше, 
пока мы окружены таким . Если сердца не сойдутся, коварный и 
враждебный фронт попытает счастья еще раз. Турецкий народ 
будет защищать независимость и будущее страны так же, как он 
защищал честь демократии на площадях без какой-либо 
дискриминации с вечера 15 июля. Это моя вера, это мое 
ожидание.

МЫ ТАКЖЕ ГОВОРИМ ТЕХ, КТО ЭТО ДЕЛАЕТ: Независимо от 
их политической и идеологической принадлежности, каждый из 
наших граждан должен разделять идентичность турецкой нации 
и сохранять свою решительную позицию в сохранении нашего 
национального и унитарного государства. 

Борьба тех, кто поддерживает Турцию, и тех, кто 
выступает против Турции, не закончится. Более того, у 
страны, у страны, столица которой сгорела в ночь на 15 
июля, нет другого выбора. Мы это видим, мы в это верим. 
Мы не избегаем борьбы, даже ценой наших жизней, с 
очагами, которые собрались и выстроились против 
Турции и турецкого народа. В этом контексте Турция В 
сегодняшней чувствительной среде Турции мы не ведем 
политических счетов, не думаем о своих интересах и не 
терпим тех, кто поступает наоборот. Мы называем тех, 
кто это делает, позором, мы отталкиваем их тыльной 
стороной руки. С нашим терпением и демократическим 
отношением мы противостоим тем, кто вмешивается, 
чтобы охотиться за добычей, тем, кто стремится вывезти 
контрабандой товары из хаоса, и тем, кто постоянно 
вкладывает средства в свои скрытые планы, и мы ломаем 
их игру в трещину. Следует знать, что Турция не является 
одинокой и заброшенной страной. И Турция никогда не 
попадет в опалу.

ПРОЕКТЫ ГЛОБАЛЬНОГО НАСИЛИЯ 
ЗАПУСКАЮТСЯ В США: потребность Турции; Это воля, 
которая объединяет различия, а не царапает их, 
принимает различия, а не разжигает их, объединяет 
идентичности в национальной идентичности, а не 
провоцирует их, и дает тяжелый урок, которого она 
заслуживает, тем, кто хочет нарушить мир и мир. заказ. 
Эта воля воплощается и проявляется. Кроме того, в 2023 
году он будет более эффективно строить и возрождать 
будущее. Мы патриоты, которые поклялись сохранить 
жизнь турецкой нации и пообещали предкам и истории. 
В ночь на 15 июля те, кто летает в нашем небе 
незаконными самолетами и вертолетами, воздают хвалу 
этим негодяям, и даже те, кто называет себя жертвами, 
являются пособниками Крестоносцев, они являются 
пешками тянущихся к нам проектов глобальных 
злодеяний. Руки, держащие эти щипцы, грязные, в крови, 
а их полк - вдруг вечные враги турка.

УЛЫБКА ИСПОЛЬЗУЕТСЯ КАК ОРУЖИЕ: Все, чего 
никогда не видели и не испытывали в нашей истории, 
происходило с ночи 15 июля до утренних часов 16 июля. 
Злые амбиции росли годами под прикрытием религии, 
прятались в укромных уголках под именем 
покровительства и руководства, искали подходящее 
время и почву, чтобы укрепиться и проявиться. 
Террористы ФЕТО — это позор человечества и веры, 
которым было поручено служить христианизации Азии в 
третьем тысячелетии и которым было приказано 
ускорить рождение так называемого Курдистана. 
Считающиеся с Турцией круги, обеспокоенные 
исторической идентичностью турецкой нации, взяли 
лидера террористов Гюлена в качестве козыря и 
изготовили из живого существа, так называемой 
религиозной группы и общины, насильственную бомбу. 
Террористическая банда ФЕТО использовалась в 
качестве оружия теми, на кого она работала и 
соответствовала ее целям. В разные периоды турецкой 
истории было много переворотов и революций и они 
были пережиты. Однако ни одна из них не потрясла наш 
народ так, как катастрофа 15 июля, и не вызвала таких 
глубоких трещин и расколов.

МЫ СОХРАНИМ ТЕРПИМОСТЬ И ПРИМИРЕНИЕ 
ЖИВЫМИ: 15 июля — это попытка вторжения, и его 
партии — не что иное, как спящие ячейки 
империалистического заговора 1919 года. Нет ни 
малейшей разницы между предателями, разбомбившими 
Великое Национальное Собрание Турции 15 июля, и 
варварами, которые в 1920-х годах избили могилу нашего 
благословенного предка Османа Гази в Сёгуте, 
разграбили могилу Эртугрула Гази и повесили крест. 
Земли, на которых мы живем, были запечатаны и политы 
кровью турок на протяжении всей истории. Нация, к 
которой мы принадлежим, веками бескомпромиссно 
дорожила своей независимостью и достоинством. Мы 
оба будем хвастаться этим и усердно работать. Мы не 
будем успокаиваться и не будем слушать угрозы. Мы 
будем жить в братстве, уважать друг друга и 
поддерживать терпимость и примирение. У нас нет 
друзей, кроме нас. Мы будем знать это и никогда не 
забудем этого факта.

АЛЬЯНС РЕСПУБЛИКИ РОДИЛСЯ ИЗ ЭТОГО 
НЕДОСТАЮЩЕГО: 15 июля нация собралась, 
объединилась, увидела игру и разоблачила игроков. 
Необходимо сохранить продолжение этого духа единства.
 Больше нет времени задерживаться в порочном 
напряжении. Защита чести и достоинства Турции на 
общей почве родины, флага и святыни является 
национальным долгом всех нас и моральным долгом 
наших предков. 

Если мы не объединимся, если мы не соберемся под зонтиком 
турецкой нации, если мы не отодвинем на задний план 
политические и идеологические предрассудки и если мы не 
сможем сохранить дух солидарности, мы не сможем найти 
имама, который передаст наши приветствия на нашей последней 
родине. Из этого стремления родился Народный Альянс. Даже 
если Народный Альянс примет мученическую смерть за это дело, 
он с радостью назовет его главой и проявит напористость и 
самопожертвование, которые сделают то, что 
необходимо.ЛЮДИ ПРОМЕЖУТОЧНОГО РЕЖИМА: 
Источником недемократических устремлений были 
беспочвенные и беспочвенные опасения, что ситуация в стране 
ухудшается, а система разваливается. С циклом, который 
подпитывает и передает власть друг другу в течение многих лет, 
«сначала экономический кризис, затем социальный кризис, а 
затем нестабильность администрации» вращает нашу нацию и 
демократию как неудачное колесо. Самым большим желанием 
тех, кто отчаялся в политиках, тех, кто представлял опасность 
ценностям, в которые они верили, или тех, кто не мог принять 
нацию и держался подальше от правительства, было прийти к 
власти коротким путем и извне. урна для голосования, «в обход» 
демократии. Думаю, уместно добавить к этому международный 
заговор и наступление империализма по разным каналам и 
акторам. По этой причине даже во времена демократии не было 
недостатка в экстраординарных ожиданиях. Лавина 
интервенции в администрацию с энтузиастами временного 
режима, которые постоянно подогревают свои чувства и 
намерения.
Как несчастливая реальность нашей страны, ее члены дожили до 
наших дней, продолжая свои неполитические средства и поиски.

МЫ СОБИРАЕМСЯ ОБЪЕДИНИТЬ ТУРЕЦКИЙ НАРОД: 
Конечно, первейшая ответственность тех, кто видит и должен 
видеть решение в политике, состоит в том, чтобы разогнать 
темные тучи, нависшие над нашей демократией, прошедшей 
тяжелые испытания, и предотвратить антидемократические 
тенденции. Мы осознаем эту ответственность. Мы стремимся 
сделать так, чтобы турецкая нация перешагнула через века. Мы 
стремимся выделиться в борьбе цивилизаций и народов. С 
позволения Аллаха, мы добьемся успеха, и мы будем нести знамя 
Ил'а-и Калиматуллаха до конца. Наш призыв к единству и 
стойкости. Наш призыв ко всем нашим людям, которые говорят, 
что они прежде всего моя страна и нация. Наш призыв к 
национальному единству и мирному будущему. Мы готовы идти 
плечом к плечу со всеми, кто считает каждый наш край святым и 
каждый наш народ братьями, мы готовы к этому, и мы на 
страже, чтобы сорвать позорные игры. Мы очень нужны друг 
другу.

ДЕНЬ, ЧТОБЫ ПОБЕДИТЬ ТЕХ, КТО ДЕЛАЕТ МАЛЕНЬКИЙ 
СЧЕТ: Давайте объединимся, докажем друзьям и врагам, что мы 
великая нация с востока на запад, с юга на север, чтобы 
полностью разрушить сценарии тех, кто пытается изменить 
конституционный строй силой и оружием. Турция наша, все 
Турция. Турецкий народ — великая держава, которая не 
приемлет разделения и заплатила за свое существование кровью 
и жертвами. Встанем, не будем смешить предателей, не будем 
потирать руки путчистам, соберемся вместе под красным флагом 
с полумесяцем и звездой, символом нашей независимости. Не 
дадим возможности тем, кто внушает страх, тем, кто 
подбрасывает пугала и ведет учет политических 
злоупотреблений, давайте сохраним жизнь Турции, давайте от 
всего сердца служить ее господству. Это день солидарности. 
Сегодня день регистрации и подтверждения нашего братства. 
Это день, чтобы мыслить масштабно, заявить о своей 
независимости, победить тех, кто делает мелкие расчеты и 
наблюдает за нашим распадом.
ПОНЯТЬ ЭРДОГАНА: Дорогие стамбульцы, я говорю вам как 
сын страны, ответственный за политическую партию, сын этой 
страны, в качестве последнего слова. Не поймите это превратно, 
не поймите превратно, но я говорю это, чтобы привлечь ваше 
внимание. Познакомьтесь с г-ном Реджепом Тайипом 
Эрдоганом. Поймите г-на Реджепа Тайипа Эрдогана. Расскажите 
нам о господине Реджепе Тайипе Эрдогане, дорогие 
стамбульцы». (ЦЕНТР НОВОСТЕЙ)
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Kıbrıs Barış Harekatı'nın 48. yılı törenlerle kutlanıyor
KKTC Cumhurbaşkanı Ersin Tatar, "Devletimizden, bağımsızlığımızdan ve 
egemenliğimizden hiçbir zaman vazgeçmeyeceğiz." dedi.

Kıbrıs Barış Harekatı'nın 48. 
yılı etkinlikleri, Kuzey Kıbrıs 
Türk Cumhuriyeti (KKTC) 
Cumhurbaşkanı Ersin Tatar ve 
Türkiye Cumhurbaşkanı 
Yardımcısı Fuat Oktay'ın 
Atatürk Anıtı'na çelenk 
sunması ile başladı.
Başkent Lefkoşa'daki Atatürk 
Anıtı'nda düzenlenen törene, 
KKTC Cumhuriyet Meclisi 
Başkanı Zorlu Töre, KKTC 
Başbakanı Ünal Üstel, TBMM 
Başkanvekili Celal Adan, 
Bakanlar, Büyük Birlik Partisi 
Genel Başkanı Mustafa 
Destici, Türkiye ve KKTC'den 
milletvekilleri, Türkiye'nin 
Lefkoşa Büyükelçisi Ali Murat 
Başçeri, KKTC'nin 2. 
Cumhurbaşkanı Mehmet Ali 
Talat, Türk Silahlı Kuvvetleri 
adına Genelkurmay İkinci 
Başkanı Orgeneral Selçuk 
Bayraktaroğlu, Kıbrıs Türk 
Barış Kuvvetleri Komutanı 
Tümgeneral Sezai Öztürk, 
Güvenlik Kuvvetleri Komutanı 
Tümgeneral Zorlu 
Topaloğlu'nun yanı sıra askeri 
erkan ve diğer yetkililer katıldı.

Tören, Tatar ve Oktay'ın 
Atatürk Anıtı'na çelenk 
bırakmasıyla başladı.
Saygı duruşu, İstiklal 
Marşı'nın okunması ve 
bayrakların göndere 
çekilmesinin ardından KKTC 
Cumhurbaşkanı Tatar, anıt 
özel defterini imzaladı.
Tatar, şunları kaydetti:

"Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk, sizin ilke, düşünce ve 
mücadeleniz Kıbrıs Türk halkına 
ışık tutmaya ve rehberlik etmeye 
devam ederken hak, adalet ve 
özgürlük davamızı uluslararası 
alanda zafere taşıyana kadar 
mücadelemizi kararlılıkla 
sürdüreceğimizi vurgulamak 
isterim. Kıbrıs Türk halkının verdiği 
büyük mücadele ve ana vatan 
Türkiye'nin büyük desteğiyle 
sürdürdüğü direnişin zaferle 
sonuçlandığı 20 Temmuz Barış 
Harekatı'nın 48. yıl dönümünde, 
huzurunda bir kez daha söz 
veriyoruz. Devletimizden, 
bağımsızlığımızdan ve 
egemenliğimizden hiçbir zaman 
vazgeçmeyeceğiz. Sizi rahmet, saygı 
ve özlemle anıyoruz."
"Aziz hatıranızı saygı ve rahmetle 
yad ediyoruz"
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Oktay 
da anıt özel defterini imzalayarak, 
şu ifadeleri kullandı:
"Aziz Atatürk, bugün Kıbrıs Türkü 
kardeşlerimizin varlığını ve 
geleceğini garanti altına alan Kıbrıs 
Barış Harekatı'nın 48. yıl 
dönümünü idrak etmekteyiz. 
Türkiye Cumhuriyeti, ana vatan ve 
garantör ülke olarak bugüne kadar 
olduğu gibi bundan sonra da Kıbrıs 
Türk halkının egemen haklarının 
hürriyet ve refahının teminatı 
olmaya, tarihi ve ahdi 
sorumluluklarını yerine getirmeye 
devam edecektir. Bu mutlu yıl 
dönümünde aziz hatıranızı saygı ve 
rahmetle yad ediyoruz."
KAYNAK:AA

Празднование 48-й годовщины 
Кипрской миротворческой операции
Президент ТРСК Эрсин Татар сказал: «Мы никогда не откажемся от 
нашего государства, независимости и суверенитета». сказал.

Мероприятия, посвященные 48-й 
годовщине Кипрской миротворческой 
операции, начались с возложения венков 
к памятнику Ататюрку президентом 
Турецкой Республики Северного Кипра 
(ТРСК) Эрсином Татаром и вице-
президентом Турции Фуатом Октаем.
В церемонии, состоявшейся у памятника 
Ататюрку в столице Никосии, приняли 
участие председатель Ассамблеи 
Республики ТРСК Зорлу Тёре, премьер-
министр ТРСК Юнал Устель, заместитель 
спикера Великого национального 
собрания Турции Джелал Адан, 
министры, председатель партии 
«Великое единство» Мустафа. Дестичи, 
депутаты от Турции и ТРСК, посол 
Турции в Никосии Али Мурат Башчери, 
2-й президент ТРСК Мехмет Али Талат,
заместитель начальника Генерального
штаба генерал Сельчук Байрактароглу от
имени вооруженных сил Турции, Кипр
Командующий турецкими
миротворческими силами генерал-майор
Сезаи Озтюрк, командующий силами
безопасности генерал-майор Зорлу
Топалоглу, а также военнослужащие и
другие официальные лица.

Церемония началась с возложения 
венков к памятнику Ататюрку Татаром и 
Октаем.
После минуты молчания, исполнения 
Государственного гимна и водружения 
флагов Президент ТРСК татарский 
расписался в книге памяти.

Татарин сказал:
«Великий лидер Мустафа Кемаль Ататюрк, в то 
время как ваши принципы, мысли и борьба 
продолжают проливать свет и направлять 
кипрско-турецкий народ, я хотел бы 
подчеркнуть, что мы продолжим нашу 
решительную борьбу до тех пор, пока мы не 
приведем наше дело за права, справедливость и 
свободу к победа на международной арене. 
Великая борьба кипрско-турецкого народа и 
родины Турции». Мы обещаем еще раз в вашем 
присутствии в 48-ю годовщину Мирной 
операции 20 июля, в которой сопротивление, 
проведенное при большой поддержке Турции, 
закончилось в победе. Мы никогда не 
откажемся от нашего государства, 
независимости и суверенитета. Мы вспоминаем 
вас с милосердием, уважением и тоской».
«С уважением и милосердием чтим вашу 
светлую память»
Вице-президент Октай подписал 
мемориальную специальную книгу и 
использовал следующие заявления:
«Дорогой Ататюрк, сегодня мы отмечаем 48-ю 
годовщину Кипрской миротворческой 
операции, которая гарантирует существование 
и будущее наших братьев-турок-киприотов. 
Турецкая Республика, как родина и страна-
гарант, будет продолжать защищать 
суверенные права Киприоты-турки, свобода и 
благополучие, как это было до сегодняшнего 
дня. «Мы будем и впредь быть его гарантией и 
выполнять его исторические и договорные 
обязательства. В эту счастливую годовщину мы 
с уважением и милосердием отмечаем вашу 
заветную память».
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Fransa Cumhurbaşkanı Macron: (Filistin sorunu) Sahada tek taraflı 
adımlar sona ermeli

Fransa Cumhurbaşkanı Macron, "(Filistin sorunu) Uzun süredir devam eden çıkmazın derin siyasi 
nedenlerini ele almalıyız. Bu da sahada tek taraflı adımların sona ermesinden geçiyor." dedi.

Fransa Cumhurbaşkanı 
Emmanuel Macron, Filistin 
sorununun çok uzun süredir 
devam eden çıkmazın derin 
siyasi nedenlerinin ele alınması 
gerektiğini, bunun da sahada tek 
taraflı adımların sona 
ermesinden geçtiğini söyledi.
Macron, Elysee Sarayı'nda 
Filistin Devlet Başkanı Mahmud 
Abbas'la ikili görüşme öncesi 
ortak basın toplantısı düzenledi.
Abbas'ın, Filistin'de barış 
ortamının devam ettirilmesi 
konusunda sarf ettiği çabaların 
önemine işaret eden Macron, 
Filistin topraklarında endişe 
verici bir durum varken 
Abbas'ın bu ziyaretinin önemini 
vurguladı.
Macron, "Çok uzun süredir 
devam eden bir çıkmazın derin 
siyasi nedenlerini ele almalıyız. 
Bu kısa vadede, hepimizin 
bildiği gibi öncelikle sahada tek 
taraflı tedbirlerin sona ermesini 
gerektiriyor." ifadesini kullandı.
Bunlardan kastının özellikle 
Filistinli ailelerin yerinden 
edilmeleri, yıkımlar, (İsrail 
tarafının) uluslararası hukuka 
aykırı yasa dışı yerleşim 
politikaları olduğuna dikkati 
çeken Macron, "Bunlar İsrail 
yanında barış içinde yaşayan bir 
Filistin devletinin kurulması 
ihtimalini ortadan kaldırıyor." 
dedi.
Macron, İsrailliler ve Filistinliler 
arasındaki siyasi diyaloğun 
yeniden başlaması gerektiğine 
işaret ederek, barışa 
çabalamaktan başka 
alternatiflerinin olmadığını 
söyledi.

Fransa'nın Filistin halkını 
desteklemeye devam edeceğini 
belirten Macron, Rusya-Ukrayna 
Savaşı'nın tetiklediği gıda 
sıkıntısından Filistin'in de 
etkilendiğini kaydetti.
"İki devletli çözümün altını oyan 
uygulamaların durdurulmasını 
vurguluyoruz"
Filistin Devlet Başkanı Abbas da 
İsrail güçlerinin işgal altındaki Batı 
Şeria'nın kuzeyindeki Cenin kentinde 
öldürdüğü Al Jazeera televizyonunun 
Filistinli kadın muhabiri Şirin Ebu 
Akile'nin ölümüne ilişkin 
"Uluslararası camianın tek bir kriteri 
olmalı ve Şirin Ebu Akile'nin 
katillerinden hesap sorulmasını 
istiyoruz." dedi.
İsrail-Filistin meselesinde iki devletli 
çözümün İsrail'in uygulamalarıyla 
"erozyona uğradığının" altını çizen 
Abbas, "(İsrail'in) başta yerleşimler 
olmak üzere iki devletli çözümün 
altını oyan tek taraflı uygulamaların 
durdurulmasının gerekliliğini 
vurguluyoruz." ifadesini kullandı.
Abbas, 1967 sınırları çerçevesinde 
başkenti Doğu Kudüs olacak bir 
Filistin devleti ve iki devletli çözüm 
için çalışacaklarını vurgulayarak, 
Fransa, Avrupa Birliği ve Arap 
ülkeleri ile bu konuda iş birliği 
yapmaya hazır olduklarını kaydetti.
Filistin Devlet Başkanı, "İsrail'in 
Kudüs'ün karakterini, kimliğini 
değiştirmeye yönelik adımları, tehcir 
politikaları, Filistinlilerin evlerini 
yıkması, Hristiyan ve Müslüman 
değerlerine, mülklerine ve 
kutsallarına saldırıları, yerleşim 
politikaları ve yerleşimci şiddeti 
uygulamalarını" reddettiklerini 
söyledi.
KAYNAK:AA

Президент Франции Макрон: 
(Палестинская проблема) 
Односторонним шагам на местах 
необходимо положить конец
Президент Франции Макрон сказал: «(Палестинская проблема). Мы должны 
устранить глубокие политические причины давнего тупика. Это должно 
прекратиться односторонними шагами на местах». сказал.

Президент Франции Эммануэль Макрон заявил, что 
необходимо устранить глубокие политические 
причины давнего тупика в палестинской проблеме, и 
что это связано с прекращением односторонних 
шагов на местах.
Макрон провел совместную пресс-конференцию с 
президентом Палестины Махмудом Аббасом перед 
двусторонней встречей в Елисейском дворце. Указав 
на важность усилий Аббаса по поддержанию мирной 
обстановки в Палестине, Макрон подчеркнул 
важность визита Аббаса в условиях тревожной 
ситуации на палестинских территориях.
«Мы должны устранить глубокие политические 
причины очень давнего тупика. Этот краткосрочный 
период, как мы все знаем, требует в первую очередь 
прекращения односторонних мер на местах», — 
сказал Макрон. использовал фразу.
Указав, что они имеют в виду перемещение 
палестинских семей, снос и (Израиль) незаконную 
политику поселений в нарушение международного 
права, Макрон сказал: «Это исключает возможность 
создания мирного палестинского государства рядом с 
Израилем». сказал.
Указав на необходимость возобновления 
политического диалога между израильтянами и 
палестинцами, Макрон заявил, что у них нет 
альтернативы, кроме как стремиться к миру. Заявив, 
что Франция продолжит поддерживать палестинский 
народ, Макрон отметил, что Палестина также 
пострадала от нехватки продовольствия, вызванной 
российско-украинской войной.
«Мы подчеркиваем прекращение практики, 
подрывающей решение о двух государствах»

Что касается смерти палестинской 
журналистки телеканала «Аль-Джазира» 
Сирин Абу Акиле, которая была убита 
израильскими войсками в северном городе 
Дженин на оккупированном Западном 
берегу, президент Палестины Аббас сказал: 
«У международного сообщества должен быть 
только один критерий, и мы хотим, чтобы 
Ширин Убийцы Абу Акиле должны быть 
привлечены к ответственности". сказал.
Подчеркнув, что решение израильско-
палестинского вопроса о двух государствах 
было «размыто» действиями Израиля, Аббас 
сказал: «Мы подчеркиваем необходимость 
прекращения (Израиля) односторонних 
действий, которые подрывают решение о 
двух государствах, особенно поселения». 
использовал фразу.
Подчеркнув, что они будут работать на 
палестинское государство со столицей в 
Восточном Иерусалиме и решение о создании 
двух государств в рамках границ 1967 года, 
Аббас отметил, что они готовы сотрудничать 
по этому вопросу с Францией, Европейским 
союзом и арабскими странами.
Президент Палестины заявил, что они 
отвергают «шаги Израиля по изменению 
характера и идентичности Иерусалима, его 
политику депортации, сноса палестинских 
домов, нападок на христианские и 
мусульманские ценности, собственность и 
святыни, политику создания поселений и 
насилие со стороны поселенцев».
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KUBANIÇBEK ÖMÜRALIYEV ‘İN TOBB DERGİSİNDEKİ, 
TÜRKİYE- KIRGIZİSTAN EKONOMİK İLİŞKİLERİ ÜZERİNE RÖPORTAJI
1.Kırgızistan ile Türkiye arasındaki ticari ve ekonomik
ilişkilerin günümüzdeki durumu nedir?
Kırgız-Türk ilişkilerinde ekonomik iş birliği öncelikli
bir alandır. Türkiye, Kırgızistan'ın ana ticari
ortaklarından biridir, ayrıca Kırgız Cumhuriyeti'nin dış
ticaretinde özel bir yere sahiptir.
2021 yılında Kırgızistan ile Türkiye arasındaki ticaret
hacmi 835,9 milyon ABD doları olup Kırgız
Cumhuriyeti’nin ihracatı 86,4 milyon ABD doları,
ithalatı ise 749,5 milyon ABD dolarına tekabül etmiştir.
Pandeminin ülkelerin ekonomisi üzerindeki olumsuz
etkisine rağmen Kırgızistan ve Türkiye arasındaki
ticaret hacmi 2021 yılında 2020 yılı ile
karşılaştırıldığında 328,4 milyon ABD dolarına artmıştır
(2020 yılında- 507,5 milyon ABD doları). Taraflar, iki
ülke arasındaki ticaret hacmini 1 milyar dolara
çıkarmak için çalışıyorlar.

Kırgızistan'ın Türkiye'ye ihraç ettiği başlıca ürünler: 
fasulye, ceviz, pamuk ve pamuklu kumaşlar, ham post, 
deri ve deri ürünleri, mücevherler, metaller, bakır ve 
bakırdan yapılmış ürünler, ev eşyaları vs.
Türkiye'den ithal edilen başlıca ürünler: hafif sanayi 
ürünleri, ilaç, kimyasallar, plastikler, kauçuk, makineler, 
gıda ve tarımsal ham maddeler, demir, demir dışı ve 
değerli metaller, mücevherler, ahşap ürünleri, mobilya 
ve aksesuarları, deri ürünleri vb.
2021 yılında Türkiye’den Kırgızistan'a yapılan doğrudan 
yatırım miktarı 237,9 milyon ABD doları olmuştur ve 
2020 yılına kıyasla 215,1 milyon ABD dolarına 
yükselmiştir.
Kırgızistan yatırım alanında tarım, tekstil, madencilik, 
hidroelektrik, bilişim teknolojileri, hizmet, turizm ve 
diğer karşılıklı fayda sağlayan sektörlerde Türkiye ile 
ortak sanayi işletmelerinin hayata geçirilmesine ilgi 
duymaktadır. 

Örneğin ülkemiz hidroenerji potansiyelinin 
sadece %10'unu kullanmaktadır.

2.İki ülke arasındaki ticari ve ekonomik bağlarını
güçlendirmek için ne gibi adımlar atılıyor?
Kırgızistan ile Türkiye arasındaki ticari ve ekonomik
bağlarını güçlendirmek ve yatırımları çekmek amacıyla
Büyükelçilik, Türkiye'nin Ticaret Odaları ve Organize
Sanayi Bölgelerinin Yöneticileri ve iş insanları ile
düzenli olarak görüşmektedir. Görüşme kapsamında
ise ülkemizin yatırım potansiyeli hakkında sunum
yapılmakta ve B2B görüşmeleri düzenlenmektedir.
Son yıllarda iki ülke arasındaki ticari ve ekonomik iş
birliğini geliştirmek için bir dizi faaliyet
gerçekleştirilmiştir. 22 Kasım 2019'da Ankara'da 9.
Kırgız-Türk Hükümetlerarası Karma Ekonomik
Komisyonu (KEK) Toplantısı, 21 Kasım 2019'da
İstanbul’da Kırgızistan ve Türkiye'den 350'den fazla
girişimcinin katıldığı İstanbul'da Kırgız-Türk İş
Forumu ve iş insanlarının iki ülkeye karşılıklı
ziyaretleri vb. gerçekleştirilmiştir.

 Kırgız-Türk KEK Eş başkanları, Kırgız 
Cumhuriyeti Bakanlar Kurulu Başkanı Sn. 
Akılbek Caparov ve Türkiye Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Yardımcısı Sn. Fuat 
Oktay'dır.

13-14 Mayıs ve 28-30 Ekim 2021 tarihlerinde
TOBB (Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği)
Başkanı Sn. Rifat Hisarcıklıoğlu başkanlığında
Türk iş insanlarının Kırgızistan ziyaretleri
gerçekleşti. Ziyaret çerçevesinde Türk heyeti
Kırgız Cumhuriyeti Cumhurbaşkanı Sn. Sadır
Caparov tarafından kabul edilmiş ve Kırgız
Cumhuriyeti Bakanlar Kurulu Başkanı ve
üyeleri ile görüşmeleri gerçekleşmiştir.
Görüşmeler sırasında ortak projelerin
uygulanması konusunda anlaşmalar
sağlanmıştır.

10 Haziran 2021 tarihinde Kırgız Cumhuriyeti 
Cumhurbaşkanı Sayın Sadır Caparov’un Türkiye 
Cumhuriyeti’ne resmî ziyareti çerçevesinde, iki 
ülkeden yüzden fazla iş insanının katılımıyla 
TOBB ile ortaklaşa iş forumu düzenlenmiştir ve 
iki ülke iş insanları arasında B2B görüşmeleri 
yapılmıştır.

Söz konusu etkinlikler sonucunda toprak altı 
zenginliklerin kullanımı, çevre, istatistik ve helal 
akreditasyonu alanlarında ikili anlaşmalar 
imzalanmıştır. İş Forumundan sonra iki ülke iş 
insanları arasında B2B görüşmeleri yapılmıştır.

Ayrıca ticaret ve yatırım, sanayi, toprak altı 
zenginliklerin kullanımı, finans ve bankacılık, 
sağlık, eğitim ve bilim, kültür, enformasyon ve 
turizm, iş ve sosyal koruma, ulaşım ve iletişim, 
teknik yardım vs. alanlarda ikili iş birliğini 
geliştirmek ve genişletmek amacıyla 79 somut 
maddeden oluşan ve onları tamamlama 
zamanlamasını içeren Eylem Planı kabul 
edilmiştir.
11 Kasım 2021'de Cumhurbaşkanı Sn. Sadyr 
Caparov Türk Devletleri Teşkilatı Zirvesi 
(TDT) çerçevesinde, Türkiye’nin iş dünyasının 
büyük temsilcileriyle görüştü. Türk iş insanları 
bizzat Kırgız devlet başkanından yatırımcıların 
haklarını destekleme ve koruma, yabancı iş 
adamları için uygun koşullar yaratma, girişim 
ve projelerinin uygulanmasına yardımcı olma 
yönünde alınan önlemler hakkında bilgi 
aldılar. Cumhurbaşkanı, Türk iş insanlarını 
Kırgızistan’a özellikle Batken bölgesine aktif 
olarak yatırım yapmaya çağırdı.

Ayrıca, Batken bölgesinde gelir vergisi, 
emlak vergisi, satış vergisi ve arazi vergisi 
oranları % 0'a düşürülmüştür. 
İhracatı teşvik etmek ve kolaylaştırmak 
için Kırgız Cumhuriyeti'nde ihracat ve 
ithalat yapan firmalara özel gümrük 
ayrıcalıkları  sağlayan ‘Bişkek’, ‘Narın’, 
‘Maymak’ , ‘Kara-Kol’ ve  ‘Leylek’ serbest 
ekonomik bölgeleri  kurulmuştur.
Yatırım çekmek ve üretim tesislerin 
açmak için iş insanlarına Avrupa 
Birliği’nin GTS+ (Genelleştirimiş 
Tercihler Sistemi) programı kapsamında 
6200 çeşit ürünün AB pazarına gümrük 
vergisiz ihracat imkânları dâhil olmak 
üzere diğer bütün gerekli bilgilerin 
verilmesi ayrıca iş insanlarının ülkemize 
ziyaretlerinin organize edilmesi, 
Kırgızistan'ın ilgili bakanlık, kurum ve iş 
insanları ile görüşmelerin düzenlenmesi 
konularında yardımcı oluyoruz.  
Yatırımcıların Kırgızistan'da üretim 
tesisleri açmaları için önemli bir teşvik ise, 
üretilen ürünlerin,  Kırgız 
Cumhuriyeti'nin Avrasya Ekonomik 
Birliği (AEB) üyeliği 

çerçevesinde örgüte üye ülkelerin 185 
milyonluk pazarının yanı sıra Çin ve diğer 
komşu ülkelerin de büyük bir pazarına 
erişimin sağlanmasıdır. Ayrıca Kırgız 
Cumhuriyeti, uluslararası ticaretin 
serbestleştirilmesi ve DTÖ üye 
devletlerinin ticari ve ekonomik 
ilişkilerinin düzenlenmesi amacıyla 
oluşturulmuş önemli bir platform olan 
DTÖ üyesidir.
ülkemizin yatırım ve turizm potansiyeli 
hakkında ayrıntılı bilgi Büyükelçiliğin 
web sitesinde hem Türkçe hem de 
İngilizce olarak bulunmaktadır. 
(www.mfa.gov.kg/ankara).

4.Yatırımları korumak için ne gibi
önlemler alınmaktadır?
Kırgız Cumhuriyeti ve Türkiye
Cumhuriyeti arasında Kırgız ve Türk
yatırımcılar için eşit koşullar yaratan Çifte
Vergilendirmeyi Önleme ve Yatırımların
Karşılıklı Teşviki ve Korunması
Anlaşmaları yürurlüktedir.
Kırgızistan'da yeni bir Vergi Kanunu’nun
yürürlüğe girdiğini de belirtmek gerekir.
Yeni kanun, vergi yükümlülüklerinin
hafifletilmesini; gölge ekonominin
azaltılmasına, tüm katılımcıların vergi
yükümlülüklerini yerine getirmeleri için
sermaye ve işletme maliyetlerinin en aza
indirilmesini; rapor işlemlerinin
otomatikleştirilmesi ve basitleştirilmesini
ve vergi yetkilileriyle temasın en aza
indirilmesini; haksız rekabetin ortadan
kaldırılmasını ve yerli üreticilerin
korunmasının yanı sıra Avrasya
Ekonomik Birliği üye ülkelerine ihracatın
artırılmasını amaçlamaktadır.

5. Yatırımcılar için vize almada hangi
muafiyetler sağlanmaktadır?
Kırgızistan ve Türkiye arasında 90 güne
kadar vizesiz rejim uygulanmaktadır,
ancak 10 milyon som (yaklaşık 130 bin
ABD doları) tutarında yatırım
yaptıklarında yatırımcı ve aile üyelerine 3
yıllık yatırım vizesi verilmektedir.
Sonuç olarak, Türk yatırımcılarını aktif
olarak ülkemizde yatırım yapmaya ve iş
yapmaya çağrıyoruz.
Aynı zamanda şunu da belirtmek isteriz
ki, bir girişimci hukuka uygun çalışır ve
zamanında vergisini öderse, o zaman
hangi ülkede çalışırsa çalışsın herhangi bir
sorun yaşamayacaktır.

10 Eylül 2021 tarihinde Bişkek’te 10. Kırgız-
Türk Hükümetlerarası Karma Ekonomik 
Komisyonu (KEK) Toplantısı, ayrıca iki 
ülkenin hükûmet temsilcileri ve 90'dan fazla 
iş insanının katıldığı Kırgız-Türk İş Forumu 
gerçekleştirilmiştir. 

Aynı zamanda, Kırgızistan'ın Batken 
bölgesine yatırım projelerini uygulayan 
yatırımcılara devlet garantisi sağlayan özel 
bir yatırım rejimi sağlandığını da belirtmek 
isteriz. 
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ИНТЕРВЬЮ ПОСЛА КУБАНЫЧБЕКА ОМУРАЛИЕВА ОБ ЭКОНОМИЧЕСКИХ 
ОТНОШЕНИЯХ ТУРЦИИ И КЫРГЫЗСТАНА ЖУРНАЛ  «СОЮЗ ТОРГОВЫХ ПАЛАТ 
И ТОВАРНЫХ БИРЖ ТУРЦИИ»
1.Каково состояние торгово-экономических отношений
Кыргызстана и Турции на сегодня?
Экономическое сотрудничество является
приоритетным направлением в двусторонних
кыргызско-турецких отношениях. Турция является
одним из основных торговых партнёров Кыргызстана и
занимает особое место в структуре внешней торговли
КР.
Объем товарооборота Кыргызстана с Турцией за 2021 г.
составил 835,9 млн. долл. США, из которого экспорт КР
– 86,4 млн.долл., а импорт КР – 749,5 млн.долл.
Несмотря на негативное влияние пандемии
коронавируса на экономику стран, объем
товарооборота двух стран в 2021 г., по сравнению с 2020
г., увеличился на 328,4 млн. долл. США (за 2020 г. 507,5
млн.долл.США). Стороны продолжают работать над
увеличением товарооборота двух стран до 1 млрд. долл.

Основными экспортными товарами Кыргызстана в Турцию 
являются бобовые, грецкие орехи, хлопок и 
хлопчатобумажные ткани, необработанные шкуры, кожа и 
кожаные изделия, ювелирные изделия, металлы, медь и 
изделия из него, хозяйственные товары и др.
Основные статьи импорта из Турции это продукция легкой 
промышленности, фармацевтические препараты, химикаты, 
пластмассы, резина, продукция машиностроения, продукты 
питания и сельскохозяйственное сырье, черные, цветные и 
драгоценные металлы, ювелирные изделия, изделия из 
дерева, мебель и аксессуары, кожгалантерея и др.
Объем прямых инвестиций из Турции в Кыргызстан в 2021 г. 
составил – 237,9 млн. долл. США и сравнительно с 2020 г. 
увеличился на 215,1 млн. долл. США.
В инвестиционной сфере Кыргызстан заинтересован в 
реализации совместных с Турцией промышленных 
предприятий в сфере сельского хозяйства, текстиля, добычи 
полезных ископаемых, гидроэнергетики, IT технологий, услуг 
и туризма, и др. сферах представляющих взаимный интерес.

Например, имеется потенциал в сфере 
гидроэнергетики, где из 100 % в КР используется 
лишь 10%. 

1.Какие меры и шаги предпринимаются для развития
торгово-экономических связей двух стран?
В целях укрепления торгово-экономических связей
между Кыргызстаном и Турцией и привлечения
инвестиций, Посольство проводит регулярные встречи с
руководителями Торгово-промышленных палат и
организованных промышленных зон Турции, с частными
предпринимателями, в ходе которых проводятся
презентации об инвестиционном потенциале нашей
страны и В2В встречи.
За последние годы проведен ряд мероприятий по
развитию торгово-экономического сотрудничества
между двумя странами. Среди них 9-е заседание
Кыргызско-Турецкой Межправительственной комиссии
по торгово-экономическому сотрудничеству (МПК),
которое прошло в г.Анкара 22 ноября 2019 г.,Кыргызско-
Турецкий Бизнес-форум в г.Стамбул 21 ноября 2019 г., в
котором приняли участие более 350 предпринимателей
из Кыргызстана и Турции, и другие взаимные визиты
бизнесменов в Кыргызстан и Турцию.

 Сопредседателями в Кыргызско-
Турецкой МПК являются Председатель 
Кабинета министров КР Акылбек 
Жапаров и Вице-президент ТР Фуат 
Октай.

13-14 мая и 28-30 октября 2021 г. состоялись
визиты деловых кругов Турции во главе с
Президентом Союза палат и бирж Турции
(ТОВВ) Р.Хисарджыклыоглу в Кыргызстан.
В рамках визита делегация была принята
Президентом КР С.Жапаровым и проведены
встречи с Председателем и членами
Кабинета минстров. На встречах были
достигнуты договорености по реализации
совместных проектов.

10 июня 2021 г., в рамках визита Президента 
КР Жапарова в Турцию, был проведен 
Бизнес-форум организованный совместно с 
ТОВВ с участием более 100 бизнесменов двух 
стран, а также проведены В2В встречи 
бизнесменов.

Также был принят План действий из 79 задач 
с конкретными действиями и сроками их 
исполнения, которые направлены на 
развитие и расширение двустороннего 
сотрудничества в таких сферах, как торговля 
и инвестиции, промышленность, 
недропользование, финансы и банковское 
дело, здравоохранение, образование и наука, 
культура, информация и туризм, труд и 
социальная защита, транспорт и связь, 
техническая помощь и др.

11 ноября 2021 г. Президент Садыр Жапаров в 
рамках участия в Саммите Организации 
тюркских государств (ОТГ), встретился с 
представителями крупного бизнеса Турции. 
Турецкие предприниматели лично от главы 
кыргызского государства узнали о мерах по 
поддержке и защите прав инвесторов, создании 
благоприятных условий для зарубежных 
предпринимателей и содействии в реализации 
их инициатив и проектов. Президент призвал 
турецких бизнесменов активно инвестировать в 
Кыргызстан, в т.ч. в Баткенскую область нашей 
страны.

1.Расскажите об инвестиционном потенциале и
условиях ведения бизнеса в Кыргызстане?
С каждым годом в Кыргызстане для инвесторов
создаются все новые благоприятные условия, это
низкие налоги в регионе, НДС составляет 12%,
налог на прибыль - 10%, подоходный налог -
10%. В случае реализации инвестором
инвестиционных проектов, соответствующих
приоритетному виду деятельности (сектору
экономики) государства, ввозимое
технологическое оборудование освобождается от
таможенных пошлин. Также согласно решению
Кабинета Министров КР, ввозимое
оборудование для строительства малых ГЭС и
других энергоустановок было освобождено от
НДС.

Для продвижения и облегчения экспорта, 
в Кыргызской Республике созданы 
следующие свободные экономический 
зоны, которые предоставляют 
специальные таможенные привилегии 
для экспортирующих и импортирующих 
компаний: СЭЗ «Бишкек», СЭЗ «Нарын», 
СЭЗ «Маймак», СЭЗ «Кара-Кол» и СЭЗ 
«Лейлек». 
В целях привлечения инвестиций и 
открытия производственных площадок 
информируем предпринимателей о 
программе ВСП+ от Европейского союза 
по беспошлинному экспорту 6200 
наименований товаров на рынок ЕС, а 
также оказываем содействие в 
организации их визитов в нашу страну, 
встреч с соответствующими 
министерствами и ведомствами и 
деловыми людьми Кыргызстана и т.д.
Важным стимулом для открытия 
инвесторами производственных 
площадок в Кыргызстане является 
наличие рынков сбыта произведенной 
продукции. В частности, в рамках 
членства Кыргызской Республики в ЕАЭС 
открывается 185 млн. рынок стран-членов 
организации, а также имеется огромный 
рынок Китая и других соседних стран. 
Кроме того, Кыргызская Республика 
явлется членом ВТО, которая является 
важной платформой, созданной с целью 
либерализации международной торговли 
и регулирования торгово-экономических 
отношений государств-членов ВТО.

Более подробно об инвестиционном и 
туристическом потенциале нашей страны 
можно ознакомиться на сайте Посольства на 
турецком и английском языках 
(www.mfa.gov.kg/ankara).

4.Какие меры принимаются по защите
инвестиций?
Между Кыргызской Республикой и
Турецкой Республикой действуют
Соглашения о взаимном поощрении и
защите инвестиций и об избежании
двойного налогообложения, которые
создают одинаковые условия для
кыргызских и турецких предпринимателей-
инвесторов.
Также следует отметить, что в Кыргызстане
введен в действие новый Налоговый кодекс.
Новый кодекс направлен на упрощение
исполнения налоговых обязательств;
сокращение теневой экономики,
минимизацию капитальных и операционных
затрат для исполнения налоговых
обязательств всех участников; упрощение,
автоматизацию отчетности и минимизации
контакта с сотрудниками налоговых
органов; устранение недобросовестной
конкуренции и защиту отечественных
производителей; возможность увеличения
экспорта продукции в третьи страны и
страны-члены ЕАЭС.

5.Какие послабления имеются в части
получения виз для инвесторов?
Между Кыргызстаном и Турцией действует
бизвизовый режим сроком до 90 дней, а
инвесторам и членам их семей при условии
вложения ими инвестиций в размере 10
миллионов сомов (около 130 тыс. долл.
США) на срок до 3 лет выдаются
инвестиционные визы.

В заключение, хотел бы призвать турецких 
инвесторов активно вкладывать и вести 
бизнес в нашей стране. 
При этом считаем важным отметить, что 
если предприниматель работает в 
соответствии с законодательством и 
своевременно оплачивает налоги, то в какой 
бы стране он не работал бы, у него не 
возникнет каких-либо проблемных 
ситуаций.

10 сентября т.г. в Бишкеке прошло 10-е 
заседание Кыргызско-Турецкой МПК по 
торгово-экономическому сотрудничеству и 
Бизнес-форум с участием правительственных 
делегаций сторон и более 90 представителей 
бизнеса двух стран. По итогам мероприятий 
были подписаны двусторонние документы в 
сфере недропользования, окружающей 
среды, статистики и халал-аккредитации. 
После Бизнес-форума состоялись В2В 
встречи предпринимателей двух стран. 

Вместе с тем, хотели бы отметить, что 
Баткенской области Кыргызстана 
предоставлен особый инвестиционный 
режим, предусматривающий государственные 
гарантии инвесторам, реализующим 
инвестиционные проекты. Также ставки 
следующих налогов в Баткенской области 
снижены до 0% - налог на прибыль, налог на 
недвижимость, налог с продаж и земельный 
налог.
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